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Από το υπ’ αριθ. 23/2004 πρακτικό συνεδρίασης 
του Δημοτικού Συμβουλίου του Δήμου Βέροιας 

 
Αρ. απόφ. 861/2004 
                                                      

Π ε ρ ί λ η ψ η 
Απόρριψη αιτήματος της εταιρείας «Σκυρόδεμα 
Βέροιας Α.Β.Ε.» για παράταση της διάρκειας 
λειτουργίας της Κ/Ξ Κοινότητας Αγ. Βαρβάρας-
Σκυρόδεμα Βέροιας Α.Β.Ε. 

 
       Σήμερα 20 Δεκεμβρίου του έτους 2004 ημέρα της εβδομάδας Δευτέρα και 
ώρα 20:00 συνήλθε σε τακτική συνεδρίαση το Δημοτικό Συμβούλιο στην αίθουσα 
συνεδριάσεων του Δημοτικού Συμβουλίου Βέροιας, Μητροπόλεως 46, στο 
Δημαρχείο, ύστερα από την με ημερομηνία 16-12-2004 γραπτή πρόσκληση του 
Προέδρου που δόθηκε σ’ όλους τους Συμβούλους, τους Δημαρχιακούς  Παρέδρους 
και στον Δήμαρχο σύμφωνα με τα άρθρα 94, 108 & 119  του Π.Δ. 410/95 (Δ.Κ.Κ.) 
και 8 του Ν. 2539/97. 
 Αφού διαπιστώθηκε  ότι παραβρίσκεται  ο Δήμαρχος και ότι υπάρχει νόμιμη 
απαρτία αφού επί συνόλου 31 μελών βρέθηκαν παρόντα  29 μέλη. 

          Παρόντες                                       Aπόντες                    Παρόντες  Δημαρχιακοί  
                                                                                                   Πάρεδροι 

1. Χ. Γεωργιάδης Γ. Τροχόπουλος Κ. Μιχαηλίδης 
2. Α. Γκαμπέσης Κ. Πουλασουχίδης Π. Ποταμόπουλος 
3. Β. Γιαννουλάκης    
4. Σ.  Παναγιωτίδης    
5. Ι. Καλαϊτζίδης    
6. Ν. Κεχαγιόγλου    
7. Ε. Δημούλα-Πετρίδη   Απόντες Δημαρχιακοί 
8. Ε. Γουναράς   Πάρεδροι 
9. Ι. Ακριβόπουλος   -------- 

10. Μ. Τσαμήτρου-Καραχατζή   Π. Πιτούλιας 
11. Θ.  Σιδηρόπουλος   Γ. Μανακούλης 
12. Χ. Τζήκα-Μπατσαρά    
13. Μ. Σακαλής    
14. Χ. Φουρνιάδης ΣΗΜΕΙΩΣΗ: 1) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 857/2004 

απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. Μ. Γαβρίδης, Δ. Δάσκαλος, Γ. 
Ορφανίδης.  
2) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 858/2004 απόφασης 
αποχώρησε ο κ. Γ. Μιχαηλίδης και προσήλθαν οι κ.κ. Μ. 
Γαβρίδης, Δ. Δάσκαλος, Γ. Ορφανίδης. 
3) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 860/2004 απόφασης 
αποχώρησαν οι κ.κ. Ι. Καλαϊτζίδης Ι. Κουρουζίδης και 
προσήλθαν οι κ.κ. Γ. Μιχαηλίδης, Η. Σοφιανίδης. 

15. Χ. Ντόβας 
16. Σ. Κρομμύδας 
17. Β. Ρήσσου 
18. Κ. Χιονίδης 
19. Χ. Ουσουλτζόγλου-Γεωργιάδου 
20. Ι. Κουρουζίδης 
21. Μ. Γαβρίδης 4) Κατά  τη  συζήτηση της υπ’ αριθ. 861/2004 απόφασης 

αποχώρησε ο κ. Σ. Μηλιόπουλος και προσήλθαν οι κ.κ. Ι. 
Καλαϊτζίδης, Ι. Κουρουζίδης. 
5) Κατά  τη  συζήτηση της υπ’ αριθ. 862/2004 απόφασης 
αποχώρησαν οι κ.κ. Α. Δελαβερίδης, Γ. Ορφανίδης. 
6) Κατά  τη  συζήτηση της υπ’ αριθ. 865/2004 απόφασης 
αποχώρησε ο κ. Ι. Κουρουζίδης. 
7) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 869/2004 απόφασης 
αποχώρησε ο κ. Α. Γκαμπέσης και προσήλθε ο κ. Γ. 
Ορφανίδης. 

22. Δ. Δάσκαλος 
23. Α. Δελαβερίδης 
24. Γ. Μιχαηλίδης 
25. Σ. Μηλιόπουλος 
26. Α. Παπαστεργίου 
27. Α. Τσιάρας 
28. Η. Σοφιανίδης 
29. Γ. Ορφανίδης 



 Στη συνέχεια ο πρόεδρος εισηγούμενος το 3ο θέμα της ημερήσιας διάταξης 
έθεσε υπόψη του συμβουλίου το από 10-12-2004 εισηγητικό σημείωμα του 
αντιδημάρχου οικονομικών Βασιλείου Γιαννουλάκη, που έχει ως εξής: 

Σας γνωρίζουμε ότι σύμφωνα με το καταστατικό της κοινοπραξίας με την 
επωνυμία <<ΚΟΙΝΟΠΡΑΞΙΑ ΚΟΙΝΟΤΗΤΑΣ ΑΓ. ΒΑΡΒΑΡΑΣ-ΣΚΥΡΟΔΕΜΑ 
ΒΕΡΟΙΑΣ Α.Β.Ε.>> άρθρο (4) σε συνδυασμό προς το άρθρο 9 παράγραφος 1 και 3 
του παραπάνω καταστατικού μπορεί να παραταθεί η μίσθωση για άλλα (7) χρόνια. 
Ημερομηνία έναρξης ορίστηκε η 1/1/1998  και λήγει 31-12-2004.  

Με την από 28-7-2004 συνημμένη αίτηση η <<ΣΚΥΡΟΔΕΜΑ ΒΕΡΟΙΑΣ 
Α.Β.Ε.>> ζητά την παράταση για άλλα 7 χρόνια, αυξάνοντας τα έσοδα του Δήμου 
μας κατά 1.000.000δρχ. ή 2.935,00Ευρώ κατ’ έτος.  

Στο άρθρο 4 του καταστατικού της κοινοπραξίας αναφέρεται ότι ο (αρχικός ) 
χρόνος της κοινοπραξίας είναι (7) χρόνια με έναρξη την 1/1/1998   και λήξη την 31-
12-2004, αλλά η αφετέρου συμβαλλόμενη (Σκυρόδεμα Βεροίας Α.Β.Ε.) δικαιούται, 
έξι (6) μήνες πριν την λήξη του (αρχικού χρόνου) διάρκειας της Κοινοπραξίας (των 7 
ετών) , δηλαδή καταληκτική ημερομηνία 30-6-2004, να ζητήσει την παράταση του 
χρόνου ζωής της για άλλα επτά  χρόνια , με τον όρο ότι η αφετέρου συμβαλλόμενη θα 
αποδέχεται ταυτόχρονα την αύξηση του ελαχίστου εγγυωμένου εσόδου της πρώτης 
συμβαλλόμενης (Κοιν. Αγ. Βαρβάρα) κατά ένα εκατομμύριο δρχ. για κάθε χρόνο 
παράτασης πέραν των αρχικών επτά ετών.  

Με την αριθ’ 827/2004 απόφασή του, το Δημοτικό Συμβούλιο αποφάσισε την 
αναβολή και λήψη απόφασης του ανωτέρω θέματος προκειμένου να γνωμοδοτήσει ο 
νομικός σύμβουλος του Δήμου επί της αιτήσεως και γνωμοδοτήσεως του νομικού 
συμβούλου του συνέταιρου της παραπάνω κοινοπραξίας και να επανέλθει για 
συζήτηση του θέματος στο Δημοτικό Συμβούλιο.  

Με την από 8-12-2004 γνωμοδότησή του ο δικηγόρος του Δήμου γνωμοδοτεί 
ότι δεν μπορεί να κριθεί ότι ασκήθηκε εμπρόθεσμα το δικαίωμα μονομερούς 
παράτασης της εν λόγω κοινοπραξίας, το οποίο όπως αδιάστικτα προκύπτει έπρεπε να 
ασκηθεί μέχρι 30-6-2004.   

Μετά τα παραπάνω, παρακαλείται το Δημοτικό Συμβούλιο ν’ αποφασίσει 
σχετικά.                                              
 Και κάλεσε το συμβούλιο ν΄ αποφασίσει σχετικά. 

Ουσουλτζόγλου: Διαδικαστικά κε πρόεδρε, θεωρώ ότι το Δημ. Συμβούλιο 
είναι αναρμόδιο να συζητήσει το συγκεκριμένο θέμα και παρακαλώ να το αποσύρετε. 
Αποψή μου είναι ότι εισάγετε αναρμοδίως εδώ και γίνεται μετατόπιση ευθυνών. Είναι 
αναρμόδιο το δημ. συμβούλιο για να αποφασίσει ακόμη και για να πιστοποιήσει τη 
λήξη ή μη αυτής της Κοινοπραξίας που υφίσταται. Θέλω να είμαι ακριβοδίκαιη και 
αν π.χ. η υφιστάμενη Κοινοπραξία εμπροθέσμως είχε ασκήσει τα δικαιώματά της 
όπως αυτά προκύπτουν από το καταστατικό και παρετείνετο η διάρκεια της 
Κοινοπραξίας για 7 χρόνια, έχει δικαίωμα το δημ. συμβούλιο να επέμβει σ΄ αυτή τη 
φυσιολογική ροή των συμβατικών αποτελεσμάτων; Ασφαλώς όχι. Το ίδιο θα 
συνέβαινε αν ίσχυε και το αντίθετο, δηλ. δεν είχαμε αυτή τη ροή. Είναι προφανές ότι 
ο κ. Δήμαρχος αντιλαμβάνεται ότι με την παραπομπή του ζητήματος στο δημ. 
συμβούλιο επιρρίπτει στους δημ. συμβούλους την ευθύνη του, αφού ο ίδιος δεν 
ψηφίζει. Πρέπει λοιπόν να αποσυρθεί το συγκεκριμένο θέμα από την ημερήσια 
διάταξη, δεν είναι δική μας αρμοδιότητα κι απ΄ ότι φαίνεται θα καταλήξει η υπόθεση 
στο δικαστήριο. 

Πρόεδρος: Όλα όσα αναφέρατε δεν είναι θέματα διαδικασίας αλλά ουσίας και 
κατά συνέπεια δεν υφίσταται διαδικαστικό θέμα. 

Δήμαρχος: Είπα πολλές φορές ότι η ημιμάθεια είναι χειρότερη της αμάθειας. 



Παπαστεργίου: Διαδικαστικά. Αυτή τη στιγμή κατατέθηκε μία πρόταση για 
αναβολή συζήτησης του θέματος, την οποία είστε υποχρεωμένος να θέσετε σε 
ψηφοφορία. 

Πρόεδρος: Η κα Ουσουλτζόγλου έθεσε διαδικαστικό θέμα ότι δεν πρέπει να 
συζητηθεί για τον λόγο ότι δεν είναι αρμόδιο το δημ. συμβούλιο. Αυτή την πρόταση 
θα την βάλει όταν μπούμε στην ουσία της συζήτησης. Μετά την τοποθέτηση του κ. 
Δημάρχου θα τοποθετηθεί η κα Ουσουλτζόγλου και θα κάνει την πρότασή της. 

Δήμαρχος: Γνωρίζω καλύτερα από τον καθένα τις αρμοδιότητές μου και δεν 
χρειάζεται πολλές φορές να καταφύγω και σε νομικούς συμβούλους. Δεν ξέρω σε 
ποιον νομικό σύμβουλο κατέφυγε η κα Ουσουλτζόγλου και την συμβούλεψε να 
παρουσιάσει αυτή την πρόταση που παρουσίασε απόψε στο Σώμα. Το 1997, 
κυριολεκτικά την τελευταία ημέρα, στις 31/12 που είχε δικαίωμα η πρώην κοινότητα 
Αγ. Βαρβάρας να μισθώσει τα περιουσιακά της στοιχεία ή να συνάψει συμβάσεις  ή 
να ιδρύσει επιχειρήσεις, γιατί από 1.1.98 το απαγόρευε ο νόμος 2839, ο γνωστός ως 
Καποδίστριας, ίδρυσε η τότε κοινότητα Αγ. Βαρβάρας με την εταιρεία Σκυρόδεμα 
Βεροίας, μία κοινοπραξία με σκοπό να εκμεταλλευτεί η κοινοπραξία τα αμμοχάλικα 
του ποταμού Αλιάκμονα. Η διάρκεια της κοινοπραξίας ήταν 7 χρόνια και σχετικό 
άρθρο του καταστατικού της εταιρείας όριζε ρητά  ότι άρχιζε 1.1.98 και θα τελείωνε 
31.12.04. Θα μπορούσε όμως η εταιρεία Σκυρόδεμα Βέροιας να δηλώσει στο 
συνέταιρό της δηλ. στην κοινότητα, και τώρα στο Δήμο, ότι προτίθεται για άλλα 7 
χρόνια να λειτουργήσει αυτή η Κοινοπραξία, αυξάνοντας το μίσθωμα κατά 1.000.000 
δρχ. για κάθε έτος. Η εταιρεία Σκυρόδεμα Βέροιας ήρθε στις 28 Ιουλίου και δήλωσε 
αυτή την πρόθεσή της, ένα μήνα μετά από τις 30 Ιουνίου που θα είχε εμπρόθεσμα το 
δικαίωμα να το κάνει.  Εντωμεταξύ ομοειδείς επιχειρήσεις της πόλης μας κατέθεσαν 
στο Δήμο προσφορές από την πρώτη μέρα ανάληψης των καθηκόντων μας, δηλ. από 
τις 3.1.2003 υπάρχει γραπτή προσφορά άλλης ομοειδούς επιχείρησης που έλεγε ότι 
μας δίνουν τα διπλάσια σχεδόν χρήματα για την εκμετάλλευση των αμμοχαλίκων. 
Εμείς αυτή την προσφορά δεν μπορούσαμε να την δεχθούμε γιατί ήμασταν 
συνέταιροι στην κοινοπραξία. Λίγους μήνες πριν εκπνεύσει η προθεσμία κι άλλες 
επιχειρήσεις εξέφρασαν την επιθυμία να αναλάβουν αυτή την εκμετάλλευση. Στην 
προηγούμενη συνεδρίαση φέραμε θέμα προκειμένου να αποφασίσει το Δ.Σ. για την 
παράταση ή όχι της διάρκειας της λειτουργίας αυτής της Κοινοπραξίας και θα πω σε 
όσους δεν γνωρίζουν ότι η Κοινοπραξία είναι μία μορφή επιχείρησης και την 
επιχείρηση την ιδρύει το δημ. συμβούλιο ή το κοινοτικό συμβούλιο και όχι ο 
Δήμαρχος κι ευτυχώς που γίνεται έτσι γιατί τότε στην Ελλάδα θα υπήρχαν πολύ 
περισσότερες δημοτικές επιχειρήσεις απ΄ αυτές που υπάρχουν σήμερα. Πάντως εμείς 
κατέχουμε ρεκόρ γιατί έχουμε 14 δημ. επιχειρήσεις, ο Δήμος Αθηναίων έχει 9 και ο 
Δήμος Θεσσαλονίκης 7. 

Λέχθηκαν και γράφτηκαν πάρα πολλά γι’ αυτή την Κοινοπραξία, ότι δηλ. 
εμείς μεθοδεύουμε να την δώσουμε σε άλλη επιχείρηση, ότι δεν είναι εκπρόθεσμη 
αλλά εμπρόθεσμη η δήλωση της εταιρείας, ότι θα κάναμε και δημοτική επιχείρηση, 
και δεν το κρύβουμε ότι είναι στις προθέσεις μας να κάνουμε στο μέλλον δημ. 
επιχείρηση γιατί θα είναι η μόνη που θα έχει κέρδη και όχι ζημίες όπως όλες οι άλλες. 
Για να γίνει όμως μία δημ. επιχείρηση πρέπει να γίνει οικονομοτεχνική μελέτη, 
πρέπει να ακολουθηθεί μία διαδικασία κι αφού βέβαια διαλύσουμε ή καταργήσουμε 
την υπάρχουσα Κοινοπραξία. Δεν μπορούσαμε από την πρώτη μέρα να κάνουμε δημ. 
επιχείρηση, από τη στιγμή μάλιστα που πήγαινε καλά η Κοινοπραξία, είχε κέρδη και 
αρκετά χρήματα εισέπραξε ο Δήμος μας αυτό το διάστημα. Το 1998 απέδωσε στην 
τότε κοινότητα Αγ. Βαρβάρας 18.204.000 δρχ., το  1999 στον Δήμο μας 28.500.000 
δρχ., το 2000 απέδωσε 29.496.000 δρχ., το 2001 απέδωσε 45.272.000 δρχ., το 2002 



απέδωσε 39.389.000 δρχ. και το 2003 απέδωσε 43.478.000 δρχ., σύνολο 204.000.000 
δρχ. Γιατί λοιπόν να προχωρήσουμε σε σύσταση άλλης επιχείρησης όταν αυτή πάει 
καλά; Θα το κάνουμε στο μέλλον κι εφόσον αποφασίσει το δημ. συμβούλιο την 
παράταση ή διακοπή της συνεργασίας με την εν λόγω εταιρεία. 

Κλείνοντας θέλω να σας πω ότι το 1997, πριν ιδρυθεί αυτή η Κοινοπραξία, σε 
σχετικό διαγωνισμό που είχε κάνει η πρώην κοινότητα Αγ. Βαρβάρας, η τιμή 
πώλησης του αμμοχάλικου και μπαζοχάλικου είχε φτάσει στις 703 δρχ. το κυβικό. 
Αυτός ο διαγωνισμός ακυρώθηκε από έναν ανταγωνιστή που είχε πλειοδοτήσει και 
μέσα σε λίγο χρονικό διάστημα η κοινότητα έκανε αυτή την κοινοπραξία μ΄ αυτή την 
εταιρεία που εκμεταλλευόταν αυτά τα χρόνια τα μεν μπαζοχάλικα με 120 δρχ. το 
κυβικό, τα δε αμμοχάλικα με 230 δρχ. Οι προσφορές που έχουμε από ομοειδείς 
επιχειρήσεις αγγίζουν και το τριπλάσιο νούμερο αυτής της τιμής κι επειδή δεν είναι 
δική μου η αρμοδιότητα ν΄ αποφασίσω, ας αποφασίσουν οι συνάδελφοι δημ. 
σύμβουλοι αν θα παρατείνουν τη διάρκεια της κοινοπραξίας και θα συνεχίσουμε με 
τους ίδιους συνεταίρους ή θα την διακόψουν και θα κάνουμε ανοιχτό πλειοδοτικό 
διαγωνισμό στον οποίο θα συμμετέχουν όλες οι επιχειρήσεις που θέλουν να 
εκμεταλλευτούν το αμμοχάλικο για το συμφέρον της πόλης. 

Πρόεδρος: Διαδικαστικά, θα τοποθετηθούν ο εκπρόσωπος της Κοινοπραξίας 
κ. Φ. Παπαδόπουλος, ο κ. Βαλσαμίδης ως νομικός σύμβουλος, θα ακολουθήσουν 
δικές σας ερωτήσεις προς όλους και τους νομικούς συμβούλους που έχουν 
γνωμοδοτήσει και στη συνέχεια θα πάμε σε τοποθετήσεις. 

Παπαδόπουλος Φώτης (διευθύνων σύμβουλος της εταιρείας Σκυρόδεμα 
Βέροιας):  Σήμερα όπως και στο προηγούμενο δημ. συμβούλιο κατέθεσα ένα 
υπόμνημα και θα ήθελα να διαβαστεί γιατί αναφέρομαι σε πραγματικά περιστατικά. 

Ακουσα τον κ. Δήμαρχο να λέει ότι δεν ασκήσαμε έγκαιρα το δικαίωμα που 
είχαμε όμως στις 30.1.2004 επισκεφθήκαμε με τον κ. Κόντο διαχειριστή της 
Κοινοπραξίας Αγ. Βαρβάρας τον αντιδήμαρχο κ. Γιαννουλάκη και του παραδώσαμε 
την έκθεση πεπραγμένων του 2003 που μας είχε δώσει ο κ. Δήμαρχος όπου στο 
κεφάλαιο οικονομικού απολογισμού για το έτος 2003 σαφέστατα έλεγε γραπτά: 
«Πιστεύουμε ότι με την ορθολογική πάντα εκμετάλλευση του ποταμού να 
συνεχίσουμε και στα επόμενα έτη να έχουμε καλά οικονομικά αποτελέσματα επ΄ 
ωφελεία και των δύο μελών της Κοινοπραξίας». Δεν είναι αυτό σαφή δήλωση και 
μάλιστα γραπτή για τη συνέχιση της Κοινοπραξίας με τον Δήμο Βέροιας; Στη 
συνέχεια ο κ. Γιαννουλάκης μας παρέπεμψε στον διευθυντή οικονομικών κ. Δαούλα 
Πέτρο, ο οποίος παραλαμβάνει με υπογραφή του τον οικονομικό απολογισμό και 
εξοφλούμε με τριπλότυπο το υπόλοιπο αμμοληψίας για το 2003. Τέλος Μαίου 
επισκεπτόμαστε πάλι με τον κ. Κόντο τον κ. Δήμαρχο για ενημέρωση επί θεμάτων 
της Κοινοπραξίας, δηλ. για την απόδοσή της στο προηγούμενο έτος και συνολικά για 
το 1998, τον ενημερώνουμε ότι ξεκινήσαμε τη διαδικασία για την ανανέωση της 
άδειας αμμοληψίας για τα επόμενα χρόνια και με δικές μας μάλιστα δαπάνες για να 
μην επιβαρύνουμε τον Δήμο με έξοδα, αφού αυτή η δαπάνη είναι υποχρέωση του 
Δήμου βάσει του καταστατικού. Ο κ. Δήμαρχος έδειξε απόλυτα ικανοποιημένος για 
την απόδοση συνολικά και ενδιαφέρθηκε να μάθει για τις μελλοντικές προοπτικές του 
αμμορυχείου. Ερχόμαστε στις 28 Ιουλίου 2004 ως εκ περισσού μετά απ΄ όλη αυτή 
την αναφορά που κάναμε μέχρι τώρα, με λίγα λόγια και σε μία επαναληπτική γραπτή 
μας δήλωση που είναι κι αυτή εμπρόθεσμη κατ΄ εμάς βάσει των άρθρων 4 και 9 του 
καταστατικού της Κοινοπραξίας, γιατί η ημερομηνία αδείας που πήραμε για το 
αμμορυχείου είναι 13 Φεβρουαρίου 1998. Υπογράψαμε καταστατικό κε Δήμαρχε στις 
31.12.97, ορίσαμε σαν έναρξη 1.1.98 αλλά εμείς πήραμε άδεια να λειτουργήσουμε το 
εν λόγω αμμορυχείο από τις 13.2.98 κι επομένως το τελευταίο εξάμηνο, για τα πρώτα 



επτά χρόνια, άρχισε στις 13 Αυγούστου 2004, εμείς κάναμε τη δήλωσή μας τον 
Ιούλιο του 2004 και γιαυτό πιστεύουμε ότι είμαστε εμπρόθεσμοι. Από τις αρχές 
Μαίου 2004 μέχρι και τις 10 Νοεμβρίου 2004 τρέχουμε για να βγάλουμε την άδεια 
ανανέωσης αμμοληψίας για τα επόμενα χρόνια. Για ποιόν τρέχαμε; Για τον επόμενο 
που θα ακολουθήσει στη λειτουργία του αμμορυχείου; Στο τρέξιμο αυτό συμμετείχε 
και ο Δήμος δηλ. στο θέμα της αυτοψίας από το περιβάλλον που έγινε από τους κ.κ. 
Χρήστο Ντόβα, πρόεδρο του τοπικού συμβουλίου Αγ. Βαρβάρας και Αντώνιο 
Ορφανίδη, υπεύθυνο του γραφείου της περιουσίας του Δήμου Βέροιας που μαζί με 
τον κ. Μπαρμπαρούση που είναι υπεύθυνος του τμήματος περιβάλλοντος 
ασχολήθηκαν για να βγει αυτή η καινούργια άδεια αμμοληψίας που έγινε με δική μας 
πρωτοβουλία. Το άρθρο 4 του καταστατικού της Κοινοπραξίας γράφει: «όμως ρητά 
ορίζεται ότι 6 μήνες προ της λήξεως του χρόνου διάρκειας της Κοινοπραξίας των 7 
ετών, δικαιούται να ζητήσει η αφετέρου συμβαλλομένη να παραταθεί ο χρόνος ζωής 
της Κοινοπραξίας για άλλα 7 χρόνια». Εδώ βλέπουμε ότι δεν αναφέρεται ο τρόπος με 
τον οποίο θα ζητήσουμε την παράταση της Κοινοπραξίας, είτε προφορικά είτε 
γραπτά δηλ. δεν αποσαφηνίζεται το θέμα. Εμείς κάναμε και τα δύο, γραπτά με το 
υπόμνημά μας που καταθέσαμε 30.1.2004 προς το Δήμο και προφορικά στον κ. 
Δήμαρχο τον Μάιο 2004.  

Πιστεύω ότι τα νομικίστικα τερτίπια, δηλ. η αίρεση που έχει το άρθρο 9 ότι 
δεν είναι αναβλητική αλλά ανατρεπτική είναι ένα τερτίπι που υποτιμά τη νοημοσύνη 
του καθενός γιατί το καταστατικό έχει και 2 αιρέσεις με δύο διαφορετικές φράσεις 
λέγοντας τα εξής: «Αν δεν εγκριθεί η Κοινοπραξία από τις Αρχές ανατρέπεται» κι 
αυτή είναι η ανατρεπτική αίρεση που βάζει το καταστατικό. Η άλλη παράγραφος 
λέει: «Εξαρτάται η παρούσα σύμβαση από την έγκριση των Αρχών» δηλ. την έγκριση 
της άδειας αμμοληψίας. Αυτή είναι η αναβλητική αίρεση και μάλιστα για όλα τα 
άρθρα της σύμβασης. Ενας εργολάβος αν αναλάβει να κάνει μία οικοδομή σ΄ έναν 
ιδιώτη κι έχει υποχρέωση να παραδώσει το έργο μέσα σ΄ ένα χρονικό διάστημα π.χ. 
24 μηνών σας ρωτάω από πότε αρχίζει να μετράει αυτή η προθεσμία; Από την ημέρα 
που θα εκδοθεί η οικοδομική του άδεια. Για την αμμοληψία ο χρόνος περάτωσης 
είναι από την ημέρα έκδοσης της άδειας αμμοληψίας γιατί αυτό που έδωσε η 
κοινότητα δεν θα ήταν παρά ένα χωράφι αν δεν είχε άδεια αμμοληψίας. Ο Δήμος μαζί 
με τα φετινά έσοδα θα πλησιάσει να έχει εισπράξει τα 250.000.000 δρχ. από την 
λειτουργία της Κοινοπραξίας δηλ. κατά μέσο όρο 36.000.000 το χρόνο που όμοιό του 
δεν έγινε πουθενά και ποτέ και μάλιστα ποτέ δεν ακούσαμε μέχρι σήμερα παράπονα 
από καμία δημ. αρχή για τη συνεργασία μας με τον Δήμο.  

Με την ευκαιρία να σας αναφέρω ότι πρόσφατα η αμμοληψία του Δήμου 
Βεργίνας δόθηκε για εκμετάλλευση σε ιδιώτη με 40.000 ευρώ το χρόνο δηλ. ούτε 
15.000.000 δρχ. το χρόνο δεν θα πάρει ο Δήμος Βεργίνας. Οι ομοειδείς επιχειρήσεις 
που  έκαναν προσφορές δεν έδωσαν ούτε ένα ευρώ στον Δήμο και όταν το 
αναφέραμε αυτό στον κ. Δήμαρχο έτρεξαν εσπευσμένα να βεβαιώσουν και να 
πληρώσουν τα οφειλόμενα. Θα ήταν καλό και χρήσιμο πιστεύω για το δημ. 
συμβούλιο να ενημερωθεί γιαυτά τα θέματα. Σε επαφή που είχα με τον κ. Ντόβα για 
το θέμα της παράτασης της Κοινοπραξίας δεχθήκαμε μετά από απαίτηση του κ. 
Δημάρχου διπλασιασμό των τιμών που ορίζει το καταστατικό μας για τη νέα επταετία 
με τροποποίηση του άρθρου του καταστατικού χωρίς να είναι υποχρέωσή μας και 
δεχθήκαμε αυτή την εκβιαστική αναπροσαρμογή γιατί η εταιρεία μας πάνω σ΄ αυτό 
το ποτάμι έχει κάνει μεγάλες επενδύσεις, έχει εγκαταστήσει μηχανήματα για την 
επεξεργασία αυτής της πρώτης ύλης και θα ήταν πιστεύουμε χρήσιμο και για τις δύο 
πλευρές να συνεχίσει η συνεργασία μας. Στις 10 Νοεμβρίου καταφέραμε και πήραμε 
εγκεκριμένη περιβαντολογική μελέτη για το εν λόγω αμμορυχείο. Με ενέργειες του 



Δήμου δόθηκε η εντολή να σταματήσει η έκδοση αδείας και τώρα, από την 
ημερομηνία αυτή και μετά, δεν λειτουργούμε ενώ μέχρι τις 31.12.04 θα έπρεπε να 
δουλεύουμε. 

Αναστάσιος Βαλσαμίδης (Νομικός σύμβουλος της «Σκυρόδεμα Βέροιας 
Α.β.Ε.»: Θεωρώ μεγάλη τιμή που είμαι στο συμβούλιό σας και ό,τι πω θα είναι μέσα 
στα πλαίσια της ειλικρίνειας, της εντιμότητας, της ευθύτητας και της νομικής και 
παράλληλα γνωμικής σκέψης. Πήγα σε όσους καθηγητές του Α.Π.Θ. γνώριζα και 
ορισμένοι έγραψαν κιόλας. Η γνωμοδότησή μου βρίσκει πλήρη αντιστοιχία και στον 
καθηγητή κ. Βασιλακάκη, του οποίου θα σας διαβάσω ένα απόσπασμα: «η χρήση του 
εν λόγω χρόνου του ρήματος αίρομαι είναι χαρακτηριστική για τη φύση της αιρέσεως 
καθώς έχει την έννοια ότι συνάπτεται σύμβαση μεν, έχει εξαρτηθεί όμως η ισχύς της 
από την σε μελλοντικό χρόνο έγκριση της αρμόδιας Αρχής» Ολη η σύμβαση έχει 
κρεμαστεί (ήρτηται) και στη νομική σχέση. Όταν «ήρτηται» κάτι που γνωρίζουμε με 
την κοινή λογική αλλά και ο νόμος είναι ξεκάθαρος, δεν ξεκινάει καμία προθεσμία, 
πολύ δε περισσότερο όταν ήρτηται όλη η σύμβαση. Νομίζω ότι έχετε όλοι τα 
καταστατικά στα χέρια σας που λέει ότι ήρτηται η παρούσα σύμβαση. Από την αρχή 
του 3ου άρθρου περιγράφεται η προίκα που θα εισφέρει στην Κοινοπραξία η πλευρά 
του Ο.Τ.Α. κι επίσης περιγράφεται και για την άλλη πλευρά η προίκα που θα εισφέρει 
στην επιχείρηση. Η μόνη προίκα που εισφέρει ο Ο.Τ.Α. είναι το αμμορυχείο, που δεν 
είναι καθαρά έννοια πρακτική αλλά και νομική γιατί λέγεται αμμορυχείο όταν 
υπάρχει άδεια αλλιώς είναι έκταση. Το αμμορυχείο γίνεται δια της αδείας, ήρτηται 
(σε οποιαδήποτε διάταξη του καταστατικού είναι γραμμένο το «ήρτηται» είναι 
αδιάφορο) από την άδεια της Αρχής που θα το κατονομάσει, θα το βαφτίσει, θα το 
δώσει την ουσία της προίκας του ως αμμορυχείο. Εχει εξαρτηθεί η όλη σύμβαση κι 
έχει αναβλητική αίρεση που θα πει ότι δεν προσμετράται ο χρόνος μέχρις ότου η 
εξάρτηση συνεχίζεται, όταν ή θα δοθεί η άδεια και λήγει η εξάρτηση δηλ. τελειώνει η 
αναβλητική αίρεση  ή δεν θα δοθεί, θα είναι απορριπτική η απόφαση της Αρχής, 
οπότε θα είναι ανατρεπτική. Δεν βγήκε απορριπτική απόφαση των Αρχών αλλά 
εγκριτική και το «ήρτηται» τελείωσε με την εγκριτική και η ημερομηνία που αρχίζει 
να προσμετράται ο χρόνος της κάθε διάταξης και του κάθε όρου της όλης σύμβασης, 
είναι ο χρόνος της ημερομηνίας της αδείας. Αυτά  όσον αφορά την επαναληπτική 
δήλωση που έκανε η «Σκυρόδεμα Βεροίας» τον Ιούλιο, πριν δηλ. να κλείσει το 
εξάμηνο, προσμετρώμενο από την πλήρωση της αναβλητικής αιρέσεως, από το 
τελείωμα της αναβολής, το οποίο τελείωμα έγινε με την έκδοση αδείας στις 13 
Φεβρουαρίου και άρα πάμε στις 13 Αυγούστου για ν΄ αγγίξουμε το τελευταίο 
εξάμηνο και γίνεται η επαναληπτική δήλωση μέσα στον Ιούλιο εμπρόθεσμα. Πριν 
γίνει αυτή η γραπτή επανάληψη είχε γίνει ένα κείμενο που αποδεδειγμένα κατατέθηκε 
στον Δήμο με το επίτομο έργο το διαβιβαστικό του οποίου σας έδειξε πριν ο κ. 
Δήμαρχος και είναι ευταξίας, εντιμότητας και λογοδοσίας της επιχείρησης προς τον 
Δήμο. Στο διαβιβαστικό έγγραφο αναφέρεται η δήλωση της υποβάλλουσας τον 
απολογισμό «Σκυρόδεμα Βέροιας» ότι έτσι καθαροί θα συνεχίσουμε και τα επόμενα 
έτη. Επιπλέον δείχνει ποια έργα έκαναν μέχρι το 2003, ποιας δαπάνης, ποιας 
επένδυσης 800 εκατ. δρχ. για να αξιοποιείται η κάθε πέτρα που έρχεται από το ποτάμι 
είτε είναι η μικρόσωμη που τη θέλει η αγορά, είτε είναι μεγαλόσωμη κι έπρεπε να 
σπαστεί κ.λ.π. και με κάθε τέτοιο κιλό και κυβικό πληρωνόταν η εισφορά στο Δήμο. 
Αν διαβάσουμε προσεκτικά το άρθρο 4, που δεν μπορούμε να προσκολληθούμε 
καμία φορά στις λέξεις για να ερμηνεύσουμε σωστά μία απόφαση, θα δούμε ότι η 
ζήτηση γίνεται  όχι γραπτά και πολύ περισσότερο θα πούμε όχι με πανηγυρικό τύπο, 
όχι προσκολλημένη σ΄ έναν τύπο αρκεί να εκφραστεί.  



Η έκφραση είναι δεδομένη με τα όσα είπε ο κ. Φώτης Παπαδόπουλος αλλά 
και είναι στα χέρια του κ. Δημάρχου ο οποίος αναγνώρισε τη δουλειά που είχε 
υποβληθεί που έχει δύο χαρακτηριστικές δηλώσεις, είναι τα δικεφάλαια και το 6ο 
κεφάλαιο είναι δηλώσεις. «Θα συνεχίσουμε και στα επόμενα έτη να έχουμε καλά 
οικονομικά αποτελέσματα επ΄ ωφελεία και των δύο μελών της Κοινοπραξίας». Αν 
αυτό δεν είναι έκφραση της επιθυμίας, της δήλωσης που ορίζει το άρθρο 4 ποιο είναι; 
Είναι ζήτηση, κατά τα οριζόμενα από το άρθρο 4 βοηθώντας και το άρθρο 173 και το 
200 του Αστικού Κώδικα που μας απαγορεύουν να ψάχνουμε την ερμηνεία στις 
λέξεις αλλά να τη ζητούμε στην αληθή βούληση των εκδηλούντων της λέξης. Η 
επανάληψη κακώς έγινε και αν με ρωτούσαν δεν θα τους άφηνα να κάνουν 
επανάληψη τον Ιούλιο γιατί δεν χρειαζόταν. Κάποιος όμως από τους υπαλλήλους 
τους είπε να κάνουν μία δήλωση που όμως ήταν επανάληψη γιατί η δήλωση έγινε 30 
Ιανουαρίου δηλ. 12 μήνες περίπου πριν και όχι 6.  

Επειδή μιλάμε πάλι νομικά πρέπει να πούμε ότι έχετε να κάνετε με μία 
επιχείρηση που η ρητή διάταξη 277 μιλάει για λειτουργία της με ιδιωτικοοικονομικά 
κριτήρια και όχι με πρωτόκολλα και πανηγυρισμούς κι αυτό ενισχύει περισσότερο τη 
θέση μου στο άρθρο 4. Θα μου επιτρέψετε να αναφερθώ λίγο στους συναδέλφους 
μου. Σαν συνάδελφοι γνωρίζουμε ότι η νομική σκέψη εκτίθεται απ΄ όλους και 
κανένας δεν παραπονιέται γιατί την εκθέτει έτσι ή αλλιώς. Δεν θέλω να εκληφθεί η 
τοποθέτησή μου ως ανταγωνιστική απέναντι στους δύο συναδέλφους μου. Οι 
παραλείψεις που έχουν οι άλλες δύο γνωμοδοτήσεις είναι δύο. Η μία εν αγνοία τους 
γιατί δεν γνώριζαν τι έγινε στις 30 Ιανουαρίου 2004 και δεν μπορούσε επομένως να 
λειτουργήσει η νομική τους σκέψη επάνω στο άρθρο 4 ως άρθρο που θέλει άτυπη την 
εκδήλωση, όχι δηλ. έγγραφη και πανηγυρική, και δεν είχαν το υλικό πριν 
γνωμοδοτήσουν κάτι που φαντάζομαι έχουν σήμερα. Στο δεύτερο σημείο είναι λάθος 
να λέμε ότι το «ήρτηται» από μελλοντικό γεγονός ότι καθιερώνει ανατρεπτική 
αίρεση. Είναι ξεκάθαρη η αίρεση, αναβλητική και αναμένει μέχρις ότου εκδοθεί η 
άδεια και τότε αρχίζει η ηρτημένη σύμβαση στο σύνολό της να τίθεται σε λειτουργία. 
Αυτή είναι η θέση μου ξεκάθαρη κι εύχομαι να είναι τέτοιο το αποτέλεσμα που δεν 
θα μας οδηγήσει σε παραπέρα κούραση με αρμόδια κριτικά όργανα. 

Πρόεδρος: Αυτό δεν έπρεπε να το αναφέρετε. Σας δώσαμε το χρόνο, 
αναπτύξατε τα επιχειρήματά σας αλλά το τελευταίο δεν έπρεπε να το πείτε. Ξέρουμε 
ότι έχετε το δικαίωμα να στραφείτε στα δικαστήρια αλλά δεν πρέπει οι συνάδελφοι 
εδώ να ψηφίσουν υπό αυτή την πίεση. 

Βαλσαμίδης: Να το πω αλλιώς τότε. Κουράστηκα για να εμφανίσω σε σας 
πως έχει το θέμα για να είστε κι εσείς κι εμείς μακριά από ταλαιπωρίες. 

Α. Μακρυγιάννης (Νομικός σύμβουλος Δήμου): Όπως θα αντιληφθήκατε το 
θέμα είναι καθαρά νομικό με την έννοια ότι πρόκειται για ερμηνεία όρων διατάξεων 
της σύμβασης της Κοινοπραξίας. Για να είμαστε και πρακτικοί θα πρέπει να 
απαντήσουμε στο ερώτημα πότε άρχισε να λειτουργεί αυτή η Κοινοπραξία για να 
δούμε πότε έληξε με σκοπό να διευκρινίσουμε αν η δήλωση περί παράτασης είναι 
εμπρόθεσμη ή εκπρόθεσμη, αν ασκήθηκε πριν το εξάμηνο της λήξης ή μετά.  

Οι σχετικές διατάξεις του καταστατικού της Κοινοπραξίας που άπτονται 
αυτού του θέματος είναι δύο. Η πρώτη είναι το άρθρο 4 με επικεφαλίδα «διάρκεια». 
Αυτή η διάταξη λέει ότι ο χρόνος διάρκειας της Κοινοπραξίας ορίζεται σε 7 χρόνια με 
έναρξη την 1.1.98. Εχουμε δηλ. ρητή ημέρα της έναρξης ζωής της Κοινοπραξίας. Η 
διάταξη συνεχίζεται και ρητά ορίζεται ότι 6 μήνες προ της λήξης του χρόνου 
διάρκειας της Κοινοπραξίας δικαιούται η αφετέρου συμβαλλόμενη «Σκυρόδεμα 
ΑΒΕ» να ζητήσει την παράταση του χρόνου ζωής της Κοινοπραξίας για άλλα 7 
χρόνια με την προϋπόθεση ότι συγχρόνως θα αποδέχεται να αυξηθεί το ελάχιστο 



εγγυόμενο κατά ένα εκατομ. για κάθε χρόνο. Αυτή η διάταξη σημαίνει ότι έχουμε 
δήλη ημέρα έναρξης της ζωής της Κοινοπραξίας άρα έχουμε και δήλη ημέρα λήξης, 
31.12.2004, άρα το εξάμηνο φτάνει 30.6.2004 κι εάν κι εφόσον ήθελε το Σκυρόδεμα 
ΑΒΕ να ζητήσει την παράταση που μάλιστα επέρχεται αυτομάτως θα έπρεπε να 
τηρήσει δύο προϋποθέσεις. Πρώτον, προ του εξαμήνου να μας γνωστοποιήσει αυτή 
την πρόθεσή της και δεύτερον να δηλώσει ταυτόχρονα ότι δέχεται την αύξηση του 
ελάχιστου εγγυόμενου κατά 1 εκατ. για κάθε χρόνο. Απ΄ όσα αναφέρθηκαν από τον 
διευθύνοντα σύμβουλο και τον νομικό εγώ δεν άκουσα να έχει γίνει τέτοια δήλωση 
ταυτόχρονα. Και τα δύο έγιναν στις 28.7.2004. 

Το άλλο άρθρο που έχει σχέση με το θέμα που κρίνουμε είναι το άρθρο 9 με 
επικεφαλίδα «διάλυση της Κοινοπραξίας». Αυτό το άρθρο αναφέρει αριθμητικά και 
περιοριστικά για ποιους λόγους και σε ποιες περιπτώσεις διαλύεται η Κοινοπραξία. Ο 
πρώτος λόγος είναι ότι η Κοινοπραξία διαλύεται εάν δεν εγκριθεί αυτή από τις 
αρμόδιες Αρχές. Δεν ξέρω αν χρειάζεται έγκριση από αρμόδια Αρχή η σύσταση της 
Κοινοπραξίας και από το καταστατικό δεν προκύπτει ότι έχει κατατεθεί κάπου για να 
χρειάζεται έγκριση. ΄Η διαφορετικά, λέει, ήρτηται η παρούσα σύμβαση από την 
έγκριση των Αρχών κι εδώ ερχόμαστε καθαρά σε μία νομική έννοια. Στη νομική 
γλώσσα αυτό σημαίνει αίρεση δηλ. ότι εξαρτώμαι το αποτέλεσμα από κάποιο γεγονός 
βέβαιο και μέλλων. Οι αιρέσεις στην προκειμένη περίπτωση όπου μπορεί να υπαχθεί 
ο όρος «ήρτηται» είναι δύο. Η μία είναι η αναβλητική και η άλλη η διαλυτική.  

Θα σας πω ένα απλό παράδειγμα για να καταλάβετε. Όταν πω στον γιο μου 
ότι θα του δώσω ένα ποδήλατο αν περάσει τις εξετάσεις, η προϋπόθεση πως αν 
περάσει στις εξετάσεις είναι μία αίρεση που έχει αναβλητικό χαρακτήρα γιατί μέχρι 
τις εξετάσεις δεν θα συμβεί τίποτα, αν όμως περάσει τις εξετάσεις θα πάρει το 
ποδήλατο κι αυτή είναι η αναβλητική αίρεση. Εάν όμως πω στο γιο μου ότι θα του 
δώσω το ποδήλατο αλλά αν δεν περάσει στις εξετάσεις θα του το πάρω πίσω έχουμε 
διαλυτική αίρεση γιατί το έχει το ποδήλατο μέχρι τις εξετάσεις, είναι δικό του, αλλά 
επειδή δεν τις περνάει ξαναγυρίζει σε μένα. Στο προκείμενο έχουμε την εξής νομική 
σκέψη, έχουμε εξάρτηση από την έγκριση της αρμόδιας Αρχής. Αν δεχθούμε ότι 
πρόκειται για την άδεια αμμοληψίας εδώ εννοείται ότι παύει να υπάρχει η 
Κοινοπραξία αν δοθεί άδεια αμμοληψίας  και είναι λογικό γιατί δεν έχει αντικείμενο. 
Αν δεν δοθεί άδεια αμμοληψίας δεν έχει λόγο ύπαρξης η Κοινοπραξία γιατί ο σκοπός 
της ήταν η εκμετάλλευση του αμμοχαλικορυχείου. Υπό αυτή την έννοια εμείς 
αγόμαστε στην καθαρά νομική κρίση ότι η αίρεση που αφορά η λέξη «ήρτηται» είναι 
διαλυτική και ας υπαγάγουμε τα πραγματικά περιστατικά σ΄ αυτή την έννοια. Εχουμε 
την 1.1.98 τη σύσταση με καταστατικό μιας Κοινοπραξίας. Η άδεια αμμοληψίας 
δόθηκε στις 13.2.98 δηλ. μετά από 43 ημέρες τις οποίες ημέρες η Κοινοπραξία 
υπήρχε, δούλευε, έκανε μελέτη περιβαντολογικών επιπτώσεων που προώθησε στις 
αρμόδιες Αρχές για έγκριση δηλ. τα αποτελέσματα της Κοινοπραξίας υπήρχαν και 
πριν την έγκριση. Με όλα τα πραγματικά συστατικά μπαίνουμε στη διαλυτική αίρεση 
που έχει αποτελέσματα πριν και τα οποία ανατρέπονταν εάν δεν χορηγούντο η άδεια. 

Αποψή μας λοιπόν, καθαρά νομική, είναι ότι πρόκειται περί διαλυτικής 
αίρεσης και δεν είναι εμπρόθεσμη η αίτηση που κοινοποιήθηκε στο Δήμο από την 
«Σκυρόδεμα Βέροιας ΑΒΕ». 

Γ. Παπαστεργίου (Νομικός σύμβουλος Δήμου): Συμφωνώ με όλα όσα είπε ο 
συνάδελφος, μόνο να πω δύο πράγματα γιατί βλέπω ότι το Δημ. Συμβούλιο θα 
μετατραπεί σε Αρειο Πάγο και θα χρειαζόμασταν και τη βοήθεια του κ. Μπαμπινιώτη 
για να εξηγήσει τη λέξη «ήρτηται». Πρακτικά αν δεχθούμε αυτά που λέει η 
Σκυρόδεμα ΑΒΕ, έχουμε το εξής. Υπάρχει κανείς εδώ που θα μπορούσε να 
βεβαιώσει ότι αυτή η σύμβαση θα συνέχιζε και μετά τις 31.12.2004; Όχι φυσικά γιατί 



με το ίδιο σκεπτικό, αν τα δεχθώ όλα αυτά, δεν είχαμε λήξη στις 31.12.2004 αλλά 
ενδεχόμενα να είχαμε τον Γενάρη του 2005 ή και μετά δύο χρόνια. Διότι αν δεχθούμε 
ότι την έναρξη δεν την καθορίζει το άρθρο 4 αλλά το άρθρο 9 που είναι σε τελείως 
ξεχωριστό κεφάλαιο στη διάλυση και δεν έπαιρνε σε 43 ημέρες αλλά σε 43 μήνες. 
Δηλαδή δεν θα είχε ποτέ λήξη αυτή η Κοινοπραξία; Γι’ αυτό ακριβώς λέω ότι είναι 
αδιέξοδη αυτή η σκέψη όχι μόνο νομικά και να πω ότι τα ειδικά υπερισχύουν των 
γενικών. Ο ειδικός όρος που καθορίζει την έναρξη και λήξη είναι το άρθρο 4 και δεν 
μπορούμε να δεχθούμε ότι αυτό που υπάρχει στο άρθρο 4 και είναι ειδικό δεν 
υπερισχύει του άρθρου 9 που μιλάει για την διάλυση σε περίπτωση που δεν δοθεί 
άδεια. 

Πρόεδρος: Ερωτήσεις. 
Α. Παπαστεργίου: Εσείς σήμερα κε Δήμαρχε καλείτε το Δημ. Συμβούλιο να 

λύσει το νομικό πρόβλημα, όπως ακριβώς το αντιληφθήκαμε με τις τοποθετήσεις των 
νομικών συμβούλων ή το πολιτικό που ενδεχόμενα συνίσταται στην αύξηση των 
εσόδων του Δήμου μέσα από μία δημοπρασία; Το ίδιο θέμα είχε έρθει και στο 
προηγούμενο Δημ. Συμβούλιο και η γνωμοδότηση ήταν από τον κ. Μακρυγιάννη ενώ 
σήμερα είναι από τον κ. Παπαστεργίου. Υπάρχει σκοπιμότητα σ΄ αυτό. Σύμφωνα με 
την τοποθέτησή σας κε Δήμαρχε, η συγκεκριμένη εταιρεία στη συνεργασία με τον 
Δήμο είχε συνέπεια σε όλα τα προβλεπόμενα. Ποιοι καθαροί λόγοι σας ωθούν αυτή 
τη στιγμή να προτείνετε τη διάλυση αυτής της συνεργασίας; 

Είπατε κε Παπαδόπουλε ότι υπογράψατε τη σύμβαση στις 31.12.97 και 
πήρατε την άδεια αμμοληψίας στις 13.2.98. Αυτή η αργοπορία οφειλόταν σε σας ή 
στον Δήμο; Σύμφωνα με την τοποθέτησή σας κάνατε επενδύσεις σ΄ εκείνον τον χώρο. 
Θα πείραζε πραγματικά την αίτηση αντί να την κάνετε τον Αύγουστο να την κάνετε 
τον Μάιο και να μην υπάρχουν τέτοια προβλήματα αυτή τη στιγμή; 

Δήμαρχος: Η πρώτη ερώτησή σας κε Παπαστεργίου δεν είναι διευκρινιστική 
γιατί τι θα πει φέρνουμε το θέμα για να λύσουμε το νομικό ή πολιτικό ζήτημα. Φέρνω 
το θέμα γιατί έτσι πρέπει να γίνει και είναι αρμοδιότητα του Δημ. Συμβουλίου να 
αποφασίσει για την περαιτέρω ύπαρξη ή όχι της Κοινοπραξίας και για να 
προστατέψω τα συμφέροντα του Δήμου. Δεν υπήρχε καμία σκοπιμότητα για την 
ανάθεση στην έτερο νομικό σύμβουλο του Δήμου να γνωμοδοτήσει γιατί ήδη για το 
ίδιο θέμα είχε γνωμοδοτήσει ο κ. Μακρυγιάννης. Την τελευταία στιγμή ήρθε στο 
γραφείο μου μία αίτηση και μία γνωμοδότηση του κ. Βαλσαμίδη και του κ. 
Παπαδόπουλου κι έπρεπε να την αναθέσω σε δικηγόρο για να την ερευνήσει και να 
γνωμοδοτήσει γι’ αυτό και αναβάλαμε το θέμα.  

Ζητώ τη διάλυση της συνεργασίας για να προστατεύσω τα συμφέροντα του 
Δήμου από τη στιγμή που ήρθαν ομοειδείς επιχειρήσεις που έδιναν τριπλάσιες και 
τετραπλάσιες τιμές και μια που δεν είχε γίνει η δήλωση εμπρόθεσμα. 

Φ. Παπαδόπουλος: Υπεύθυνος για την άδεια αμμοληψίας ήταν ο Δήμος όπως 
ορίζεται στο καταστατικό, στις 13.2. μας δόθηκε η άδεια και ξεκινήσαμε να 
λειτουργούμε νόμιμα το αμμορυχείο. Εμείς πιστεύουμε ότι κάναμε εμπρόθεσμα την 
δήλωσή μας και την πρώτη την κάναμε γραπτά στις 30.1.2004. Κάναμε και μία 
επαναληπτική τον Ιούλιο η οποία πιστεύω ήταν περιττή. Εξάλλου στο καταστατικό 
μας δεν αναφέρεται πουθενά αν έπρεπε να γίνει γραπτή ή προφορική η δήλωσή μας. 
Προφορικά όλο το προηγούμενο διάστημα σε συζητήσεις με τους αρμόδιους του 
Δήμου δηλώναμε πάντα ότι συνεχίζουμε τη συνεργασία στο ποτάμι. 

Ουσουλτζόγλου: Για να είμαστε πραγματικοί και σαφείς, ερώτηση 
εκατέρωθεν προς τους νομικούς συμβούλους. Ο κ. Δήμαρχος ισχυρίστηκε ότι εδώ 
σήμερα λαμβάνεται από εμάς, που επιμένω ότι είμαστε αναρμόδιοι, μία απόφαση η 
οποία αύριο είναι εκτελεστέα και μετά από πόσο καιρό ο Δήμος θα έχει τριπλάσια 



κέρδη. Μακάρι να συμβαίνει αυτό. Δεν θα πάει το θέμα στα δικαστήρια; Πόσο θα 
καθυστερήσει αυτή η υπόθεση; Ξέρετε ότι εγώ συγγενεύω με τον κ. Μπαλή, δεν 
εμπλέκεται αμέσως, γι’ αυτό συμμετέχω στη συζήτηση. Θέλω να είμαι σαφής και να 
βάλουμε τα πράγματα σωστά και όχι πολιτικαντισμούς σε νομικά θέματα. Ισχύει κε 
Δήμαρχε αυτό που λέγατε στο προεκλογικό σας πρόγραμμα ότι πρώτο σας μέλημα 
είναι να κάνετε μία δημοτική επιχείρηση που θα ασχοληθεί με την εκμετάλλευση των 
υλικών του Αλιάκμονα. Εχετε αλλάξει απόψεις; 

Δήμαρχος: Η κα Ουσουλτζόγλου όταν μιλάω κλείνει τ΄ αυτιά της και δεν 
ακούει ή δεν θέλει ν΄ ακούει. Είπα στην πρωτομιλία μου ότι είχα στο πρόγραμμά μου 
να κάνω δημοτική επιχείρηση και πάλι το λέω ότι είναι στο πρόγραμμά μου και θα το 
επιδιώξω να γίνει γιατί πιστεύω θα είναι η μόνη κερδοφόρα. Αυτό όμως θα το 
αποφασίσουμε αφού ξεμπερδέψουμε με την Κοινοπραξία που έχουμε ήδη. Εάν 
διαλυθεί η τωρινή Κοινοπραξία και δεν εμπλακούμε σε δικαστικούς αγώνες θα 
βγάλουμε στη δημοπρασία, θα έρθουν όλοι οι επιχειρηματίες να λάβουν μέρος για 
ένα – δύο χρόνια και μετά θα κάνουμε δημ. επιχείρηση. 

Παπαστεργίου: Πάντως η απόφαση του δημ. συμβουλίου αν δεν ανασταλεί 
από την επιτροπή ή από διοικητικό δικαστήριο είναι άμεσα εκτελεστή. 

Πρόεδρος: Από εκεί και πέρα είναι θέμα αποζημιώσεων αν η απόφαση 
συνεχίζει και εκτελείται. 

Παπαστεργίου: Αν κριθεί ότι είναι παράνομη η απόφασή μας μετά είναι θέμα 
άλλων αγωγών που μπορούν να μας κάνουν και να ζητούν διαφυγόντα κ.λ.π. 

Βαλσαμίδης: Στα όσα νομικά μου παραδείγματα προστέθηκε ακόμη ένα αυτό 
του συναδέλφου μου κ. Μακρυγιάννη. Εάν περάσεις τις εξετάσεις θα αποκτήσεις 
ποδήλατο ή άδεια αμμοληψίας. Θα πάει σαφέστατα στο δικαστήριο και στην 
επιτροπή του άρθρου 18 το θέμα που είναι ανασταλτικής δύναμης. 

Πρόεδρος: Δεν είναι ανασταλτικής δύναμης η Επιτροπή του άρθρου 18 κ. 
Βαλσαμίδη. 

Βαλσαμίδης: Εφόσον υπάρχουν ζημιές είναι ανασταλτική κι εδώ θα υπάρχουν 
ζημιές. Στα δικαστήρια θα πάει γιατί το άρθρο 9 που έγινε προσπάθεια να εννοηθεί 
ότι είναι μόνο για τη διάλυση δεν είναι έτσι αλλά είναι γενικής ισχύος αυτός το 
άρθρο. Και παρακάτω λέει ότι η άδεια εξορύξεως επιφυλαττομένης βεβαίως και της 
διατάξεως του άρθρου 3 όπου λέει ότι η Κοινότητα θα κομίσει την άδεια και δεν την 
κομίζει ούτε στις 1 του μηνός, ούτε στις 15 αλλά στις 13 του επομένου. Επομένως 
είναι ηλίου φαεινότερο ότι θα έρθει η υπόθεση στα δικαστήρια. 

Δάσκαλος: Είπε ο κ. Παπαστεργίου ότι η απόφαση του δημ. συμβουλίου είναι 
εκτελεστή δηλ. αποφασίζουμε σήμερα τη λύση της σύμβασης της Κοινοπραξίας και 
αύριο δημοπρατούμε το αμμοχαλικορυχείο της Αγ. Βαρβάρας και μπαίνει μέσα 
κάποιος που το εκμεταλλεύεται. Αν εμπλακούμε σε δικαστικές διαμάχες πότε θ΄ 
αρχίσει να έχει έσοδα ο Δήμος από τα ενοίκια του αμμοχαλικορυχείου; Πιστεύετε κε 
Παπαδόπουλε ότι αν υποβάλατε αίτηση στις 30.6.2004 δεν θα υπήρχε πρόβλημα εδώ; 
Γιατί πιστεύω ότι είστε μία σοβαρή και κραταιά εταιρεία εδώ στο νομό και απορώ 
πώς σας διέφυγε. Εχει γίνει κε Δήμαρχε καταγραφή από τον Δήμο Βέροιας των 
λειτουργούντων αμμοχαλικορυχείων και των λατομείων που λειτουργούν στα 
διοικητικά όρια του Δήμου Βέροιας; Από πλευράς Δήμου έχει γίνει κανένας έλεγχος 
στην αδειοδότηση αυτών των μονάδων; Αν έχουν δηλ. άδεια λειτουργίας και άδεια 
περιβαλλοντικών όρων; Εκτός από την εταιρεία Σκυρόδεμα που όπως μας απέδειξε 
εδώ έχει αποδώσει στο Δήμο όσα λέει η σύμβασή της, ποιες άλλες εταιρείες έχουν 
αποδώσει χρήματα από τέτοιου είδους χρήσεις; 

Δήμαρχος: Και σε άλλη συνεδρίαση σας είπα ότι δεν καθορίστηκαν ακόμη τα 
διοικητικά όρια και δεν μπορούμε να ξέρουμε πόσες ομοειδείς επιχείρησης 



λειτουργούν μέσα σ΄ αυτά. Ξέρετε ότι επίμονα από το 1999 ρωτούσα τον τότε 
δήμαρχο τι κάνουμε με τα διοικητικά όρια γιατί ο νόμος 2839 έθετε συγκεκριμένο 
χρονικό ορίζοντα και σε 6 μήνες έπρεπε να καθοριστούν τα διοικητικά όρια τα οποία 
ακόμη δεν καθορίστηκαν. Εχω κάνει κατ΄ επανάληψη έγγραφα και ως δήμαρχος και 
ως πρόεδρος της ΤΕΔΚ για να καθοριστούν. Και φυσικά δεν κατατέθηκαν και 
χρήματα από κάποιες άλλες επιχειρήσεις. Αν εννοείτε την επιχείρηση του κ. Μπαλή 
κατέθεσε πριν μία εβδομάδα για τα χρόνια 2002 και 2003 το 5% των εσόδων του 
στον Δήμο. 

Δάσκαλος: Δεν μου απαντήσατε αν έχει γίνει κάποιος έλεγχος από τον Δήμο 
Βέροιας για την άδεια λειτουργίας και τους περιβαλλοντικούς όρους. 

Δήμαρχος: Μια που είστε και πολιτικός μηχανικός κε Δάσκαλε πέστε μου από 
πότε έχουμε αυτή την αρμοδιότητα να ελέγχουμε τους περιβαλλοντικούς όρους; 
Αρμόδια είναι η Νομαρχιακή Αυτοδιοίκηση που χορηγεί τις άδειες και τις ελέγχει 
κιόλας. 

Δάσκαλος: Μπορούμε να ενοχλήσουμε τη Νομ. Αυτοδιοίκηση αν αυτές οι 
μονάδες πληρούν τους περιβαλλοντικούς όρους. 

Παπαστεργίου: Εφόσον δεν ανασταλεί η απόφαση του δημ. συμβουλίου όλα 
θα κυλήσουν ομαλά, θα είναι άμεση η υλοποίηση και τα μισθώματα και η εκτέλεση 
της απόφασης. 

Φ. Παπαδόπουλος: Εμείς σαν καλόπιστοι εταίροι πιστεύουμε ότι κάναμε την 
δήλωση που έπρεπε να κάνουμε στις 30.1.2004 κι αυτό πιστεύαμε ότι αρκούσε για 
τότε. Στη συνέχεια θεωρήσαμε καλό να κάνουμε μία επαναληπτική δήλωση στις 27 
Ιουλίου που επαναλαμβάνω την θεωρούμε εμπρόθεσμη. Αν κάναμε τη δήλωση πριν 
τις 30 Ιουνίου πιστεύω, όπως είπε κι ο κ. Δήμαρχος, ότι δεν θα είχαμε σήμερα 
πρόβλημα. 

Κ. Μιχαηλίδης: 1)Ποια είναι η διαφορά του μπαζοχάλικου και του 
αμμοχάλικου κε Παπαδόπουλε; 2)Ετήσια τι ποσοστά υπάρχουν από το ένα και το 
άλλο; 3)Οσον αφορά το παράδειγμα με το ποδήλατο κε Μακρυγιάννη στη δεύτερη 
περίπτωση δεν μας είπατε για πόσες σχολικές περιόδους ίσχυε πως θα του πάρει το 
ποδήλατο αν δεν περάσει στις εξετάσεις. Γιατί μπορεί να μην είναι τη μία χρονιά 
αλλά να είναι την άλλη. 

Μακρυγιάννης: Επειδή τέθηκε το θέμα και από τον κ. Βαλσαμίδη, σας έφερα 
το παράδειγμα για να καταλάβετε τι σημαίνει αναβλητική και τι διαλυτική. Στη 
δεύτερη περίπτωση που του δίνω το ποδήλατο και του λέω πως αν δεν περάσει στις 
εξετάσεις θα το πάρω πίσω έχουμε διαλυτική αίρεση. Το ποδήλατο το έχει μέχρι τις 
εξετάσεις, η Κοινοπραξία δούλευε μέχρι να της χορηγηθεί η άδεια αμμοληψίας. Όλα 
τα πραγματικά περιστατικά εμπίπτουν μέσα στη λογική της διαλυτικής αίρεσης. 

Παπαδόπουλος: Η διαφορά ανάμεσα στο μπαζοχάλικο και το αμμοχάλικο 
είναι στη διαβάθμιση του υλικού δηλ. στην κοκκομετρία του υλικού. Το αμμοχάλικο 
είναι ψιλό υλικό μέχρι 32 χιλιοστά και το μπαζοχάλικο είναι χοντρόκοκκο υλικό. 
Οσον αφορά τα ποσοστά να σας πω ότι στο αμμορυχείο σήμερα λόγω της 
εκμετάλλευσης που έχει υποστεί όλα αυτά τα χρόνια το ψιλόκοκκο υλικό σπανίζει 
σήμερα και γιαυτό αναγκαστήκαμε να κάνουμε επενδύσεις για την επεξεργασία της 
πρώτης ύλης. 

Τσιάρας: Τελικά ο κ. Δήμαρχος επιθυμεί να θέσει σε δημοπρασία το 
αμμορυχείο ή να κάνει δημ. επιχείρηση; 

Δήμαρχος: Θα κάνουμε δημοτική επιχείρηση εφόσον ξεκαθαρίσουμε μ΄ αυτή 
την επιχείρηση. Εάν βέβαια γίνει οικονομοτεχνική μελέτη που αποδείξει ότι έχει 
κέρδη κ.λ.π. Μέχρι τότε θα το βγάλουμε σε δημοπρασία για όσα χρόνια χρειαστούν. 



Τσιαμήτρου: Αναφέρατε κε Παπαδόπουλε ότι κάνατε επενδύσεις. Αυτές οι 
επενδύσεις ποιόν ωφελούν την Κοινοπραξία ή το ένα μέλος αυτής το Σκυρόδεμα 
Βεροίας; Κάνατε κάποιες ενέργειες για ίδρυση κάποιας μονάδας διαλογητηρίου, 
παραγωγής αδρανών υλικών και εγκατάσταση τμήματος παραγωγής έτοιμου 
σκυροδέματος της εταιρείας Σκυρόδεμα Βέροιας στο Δ.Δ. Αμμου Δήμου Βεροίας. 
Ενημερώθηκε ο Δήμος γιαυτή τη μονάδα; Ποιος ο λόγος της συσσώρευσης τόσο 
μεγάλης ποσότητας μπαζοχαλίκων, πάνω από 250.000 κ.μ., έξω από τον καθορισμένο 
χώρο αμμοληψίας χωρίς να χρησιμοποιείται άμεσα με αποτέλεσμα η αλόγιστη 
αμμοληψία να καταστρέφει το περιβάλλον. Υπάρχουν τα απαραίτητα δελτία 
αποστολής γι’ αυτά τα αμμοχάλικα; 

Πρόεδρος: Αν θέλετε κε Παπαδόπουλε μην απαντάτε στην τελευταία ερώτηση 
γιατί δεν ενδιαφέρει το θέμα. 

Παπαδόπουλος: Να απαντήσω στην τελευταία ερώτηση γιατί η κα 
Τσιαμήτρου κατέβηκε επανειλημμένα να ελέγξει αυτές τις ποσότητες και με εντολή 
δική της και του κ. Δημάρχου κατέβηκαν τρεις φορές τοπογραφικά συνεργεία, έχουν 
αποτυπώσει τα υφιστάμενα αποθέματα, βγάλαμε καταγραφικά από το λογιστήριό μας 
και συμφωνούν οι ποσότητες οι οποίες υπάρχουν με τα δηλωμένα ότι απολείφτηκαν 
υλικά. Στην ερώτησή της αν έπρεπε να ρωτήσουμε τον Δήμο για τις υφιστάμενες 
εγκαταστάσεις που έχουμε κάνει, αυτές είναι επενδύσεις του Σκυροδέματος Βέροιας 
σε χώρο που δεν είναι της αμμοληψίας αλλά σε χώρο που κατέχει νόμιμα σήμερα το 
Σκυρόδεμα Βέροιας και είναι επενδύσεις που το αφορούν. Και βέβαια επαναλαμβάνω 
ότι αυτές οι επενδύσεις έγιναν με γνώμονα να αξιοποιηθεί και η τελευταία πέτρα του 
Αλιάκμονα με τα μηχανήματα που εγκαταστήσαμε. Χωρίς τους σπαστήρες που 
βάλαμε θα ήταν αδύνατη η καθ΄ ολοκληρία εκμετάλλευση του ποταμού. 

Δημούλα: Είπατε πως αν η αίτηση ήταν εμπρόθεσμη η σύμβαση συνεχιζόταν 
αυτομάτως. Ακόμη κι αν δεν συνέφερε στον Δήμο αυτό θα ήταν επ΄ αόριστο; 

Δήμαρχος: Θα ήταν για άλλα 7 χρόνια. 
Κρομμύδας: Μία ερώτηση στον κ. Παπαδόπουλο. Εφόσον είπε ότι τα συν 7 

χρόνια ήταν νόμιμα, έσπευσε να λεηλατήσει και να βγάλει έξω 300.000 κυβικά. Εάν 
συνέχιζε μ΄ αυτόν τον ρυθμό που έβγαλε σε 25 ημέρες 90.000 κυβικά, δεν θα μείνει 
ούτε κυβικό μέσα, θα δημιουργηθεί κοινωνικό πρόβλημα και θ΄ αναγκαστούμε να 
πάμε σε άλλους νομούς και να φέρουμε μπαζοχάλικα. Τι θα γίνει; 

Παπαδόπουλος: Οι απειλές ότι θα μας σταματήσουν και πριν τη λήξη της 
επταετίας μας ανάγκασαν να κάνουμε αυτή την εξόρυξη υλικών. Αυτές οι απειλές 
υλοποιήθηκαν, τελικά μας σταμάτησαν ενώ δικαιωματικά έπρεπε να δουλεύουμε 
μέχρι 31.12. κι αυτό το διάστημα που μας σταματήσατε θα αξιώσουμε από το δημ. 
συμβούλιο με αίτησή μας να μας δοθεί η άδεια να το λειτουργήσουμε και τις μέρες 
που το σταματήσαμε. 

Γ. Μιχαηλίδης: Επειδή κε Πρόεδρε έχουμε ξαναπεί ότι το δημ. συμβούλιο 
πρωτίστως είναι ένα πολιτικό όργανο λήψεως αποφάσεων θα ήθελα ευθέως να 
ρωτήσω τον κ. Δήμαρχο ποια είναι η εισήγησή του. Παράταση ή μη της διάρκειας 
λειτουργίας της Κοινοπραξίας; Το 1998 κ. Βαλσαμίδη, όταν η εταιρεία την οποία 
εκπροσωπείτε πήρε την άδεια, κατέβαλε στον Δήμο Βέροιας χρήματα για όλο το έτος 
ή από τον Φεβρουάριο και μετά; Αν την άδεια λειτουργίας που πήρε η εταιρεία σας 
δεν την έπαιρνε τον Φεβρουάριο του ΄98 και την έπαιρνε στις 31.12.98, άσχετα από 
το ποιος φταίει ή όχι, θα αποδίδατε στον Δήμο χρήματα για όλο το ΄98 ή όχι;  Επειδή 
ειπώθηκε από τον κ. Μακρυγιάννη για ποδήλατα, μαθητές και εξετάσεις θέλω να πω 
κάτι κι ας το μεταφράσει καθένας όπως θέλει. Αν κάποιος είναι καλός γονέας θα 
πάρει τον γιο του ποδήλατο περάσει ή όχι τις εξετάσεις. 



Δήμαρχος: Κάποιοι συνάδελφοι μπαινοβγαίνουν και δεν ακούν την εισήγησή 
μου ή κάποιες απαντήσεις και ξαναρωτούν. Αν συμβαίνει αυτό είναι δικαιολογημένοι 
αλλά αν συμβαίνει αυτό που φοβάμαι ότι δηλ. γίνονται ερωτήσεις για τις ερωτήσεις 
απαντώ ευθέως κ. Μιχαηλίδη ότι μετά την εκπρόθεσμη δήλωση η εισήγηση είναι 
αρνητική, να διακοπεί η συνεργασία, ύστερα και με τις σύμφωνες γνώμες των 
δικηγόρων του Δήμου. Αν εισηγηθώ κάτι άλλο θα είναι παράνομο. 

Μακρυγιάννης: Για να μην παρεξηγηθούμε, το παράδειγμα δεν ήταν δικό μου 
αλλά του καθηγητή μου της Νομικής κ. Σημαντήρα. 

Βαλσαμίδης: Χωρίς άδεια εκμεταλλεύσεως δεν έγινε εκμετάλλευση, δεν 
κόπηκαν δελτία μεταφοράς. Από τις 13 Φεβρουαρίου που χορηγήθηκε η άδεια και 
εντεύθεν πληρώνονται. Εάν η άδεια εκδιδόταν τον Δεκέμβριο από τότε θα άρχιζε η 
πληρωμή των όσων η εκμετάλλευση θα απέδιδε. Άλλο το θέμα του εγγυημένου 
ποσού ανά έτος που έχει το πλεονέκτημα η εκμετάλλευση αυτή και που δεν το έχει η 
δημοπρασία. Η εργοδομή ήταν υποχρεωμένη να εγγυάται ανά έτος από της εκδόσεως 
της αδείας το τάδε ποσό δηλ. τα 18 εκατ. που έγιναν 45 τελικά και δήλωσε απόψε ο κ. 
Παπαδόπουλος ότι έγιναν 36. Τέτοιος όρος δεν μπαίνει στον πλειστηριασμό κι αν 
μπει καταργούμε εμείς απόψε την αίτησή μας. Εάν μπαίνει στον πλειστηριασμό το 
ανώτατο ποσό εγγυημένο τότε είναι υγιής ο διαγωνισμός και ο ανταγωνισμός. Το 
εγγυόμενο λοιπόν ποσό είναι από της εκδόσεως της αδείας και μετά και όλη η 
σύμβαση ήρτηται από την άδεια εκμεταλλεύσεως. 

Δήμαρχος: Παίρνοντας αφορμή απ΄ αυτό που είπε ο κ. Βαλσαμίδης, ότι δηλ. 
δεν μπορεί να μπει στον δημόσιο διαγωνισμό που θα κάνουμε, εφόσον όλα λήξουν 
ομαλά, λέω ότι μπορεί να μπει τέτοιος όρος κι όχι 36 ή 40 εκατ. αλλά αυτό που θα 
εισπράξουμε το 2004 που μπορεί να είναι και 50. Αυτό θα βάλουμε ως ελάχιστο όριο 
εγγυημένου ποσού και με κατώτερη προσφορά αυτό που ισχύει σήμερα δηλ. το 120 
και 230 κι ας χτυπηθούν όλες οι επιχειρήσεις μαζί να το φτάσουν εκεί που πρέπει. 

Κουρουζίδης: Αναφέρατε κε Παπαδόπουλε δύο φορές ότι απειληθήκατε. 
Ποιοι σας απείλησαν και ποιοι σταμάτησαν τη λειτουργία; Είπατε ότι συζητούσατε 
με τον Δήμαρχο για τον διπλασιασμό και μετά τη συζήτηση αναγκαστήκατε να τον 
δεχθείτε. Γιατί; Να ρωτήσω τους δικηγόρους του Δήμου. Με ποιόν τρόπο έπρεπε να 
γίνει η δήλωση της Κοινοπραξίας για συνέχεια της λειτουργίας της; Προφορικά ή 
γραπτά;  Είμαστε μέτοχοι ή όχι αυτής της επιχείρησης σαν Δήμος κι αν είμαστε 
έχουμε καμία υποχρέωση και τι υποχρεώσεις απορρέουν με το να είμαστε μέτοχοι 
στην Κοινοπραξία; 

Παπαδόπουλος: Για τις απειλές δεν έχω να πω συγκεκριμένο πρόσωπο αλλά 
έρχονταν αόριστες απειλές στην εταιρεία μας από διαφόρους, εκτός δημ. συμβουλίου, 
αλλά έλεγαν ότι είναι άνθρωποι που στέκονται κοντά σ΄ αυτούς. Οσον αφορά τη 
διακοπή που έγινε και δεν δουλεύουμε σήμερα στο ποτάμι θα σας διαβάσω έγγραφο 
με ημερομηνία 17.12. της Κτηματικής Υπηρεσίας, που ήταν αρμόδια για το 
προχώρημα της έκδοσης αδείας, προς τον Δήμο Βέροιας και κοινοποίηση προς εμάς. 
Αυτό λέει: «Κατόπιν τηλεφωνικής επικοινωνίας που είχαμε στις 29.11.2004 με την 
αντιδήμαρχο κυρία Τσιαμήτρου σχετικά με το θέμα αμμοληψίας από την κοίτη του 
ποταμού Αλιάκμονα, από την Κοινοπραξία Αγ. Βαρβάρας – Σκυρόδεμα Βέροιας 
μέχρι σήμερα δεν λάβαμε κανένα έγγραφο του Δήμου που να αφορά την καταγγελία 
ή ανανέωση της άδειας αμμοληψίας η οποία έληξε στις  16.11.2004. Επειδή εκκρεμεί 
από 29.11.2004 αίτηση της ενδιαφερομένης Κοινοπραξίας προς την Υπηρεσία μας 
για προώθηση των διαδικασιών για την έκδοση αδείας και κατόπιν εγκρίσεως του 
χώρου αμμοληψίας και των τοπογραφικών διαγραμμάτων από την ΔΕΚΕ με το υπ. 
αριθμ. 2042/1.1.2004 έγγραφο, καθώς και την έγκριση των περιβαλλοντικών όρων 
από το αρμόδιο τμήμα του ΔΥΠΕΧΩ με την 8430/10.11.2004 απόφαση κι επειδή από 



το προσκομισθέν καταστατικό η ισχύς της Κοινοπραξίας είναι επταετής με δικαίωμα 
παράτασης για άλλα επτά έτη, σας παρακαλούμε να μας γνωρίσετε το συντομότερο 
δυνατόν τις προθέσεις σας σχετικά με τη συνέχιση ή μη της αμμοληψίας». Στο ότι 
δέχθηκα το τίμημα παρόλο που δεν είχα υποχρέωση βάσει του καταστατικού να πω 
και ο κ. Ντόβας είναι δίπλα μου και μπορεί να με διαψεύσει. Συναντηθήκαμε στο 
χώρο της αμμοληψίας και κουβεντιάσαμε για τη συνέχιση της κοινοπραξίας κάτι που 
έγινε κοντά στον Οκτώβριο. Στην αρχή, σαν διαχειριστές της Κοινοπραξίας, 
ακούσαμε αν ο Δήμος και η Κοινότητα ήταν ευχαριστημένοι με τον τρόπο που 
εκμεταλλευτήκαμε το ποτάμι μέχρι εκείνη την ημέρα και ο κ. Πρόεδρος εκφράστηκε 
με τέτοιο τρόπο που έδειχνε ότι δεν υπάρχει κανένα παράπονο αλλά το τίμημα που 
εισπράττουν είναι μικρό. Τον ρώτησα αν μπορούμε να προχωρήσουμε στη 
συνεργασία αν του πρότεινα μία προσαύξηση μεγαλύτερη απ΄ αυτή που έχουμε 
υποχρέωση βάσει του καταστατικού μας δηλ. 50% και μου είπε ότι δεν θεωρούσε 
ικανοποιητικό αυτό το τίμημα αλλά θα προτιμούσε τον διπλασιασμό των τιμών δηλ. 
από 130 σε 260, από 220 σε 440 και το εγγυημένο ποσό από 18 εκατ. στα 36 εκατ. 
Δεν απάντησα αμέσως γιατί θεωρούσε μεγάλη αυτή την προσαύξηση, σκεφτόμενος 
όμως τις επενδύσεις που έκανε η εταιρεία μας στον χώρο και με λογική ότι έχει την 
εκμετάλλευση αυτής της αμμοληψίας αναγκάστηκα να δεχθώ το ζητούμενο τίμημα. 

Μακρυγιάννης: Εγώ αν ήμουν «Σκυρόδεμα ΑΒΕ» τη δήλωση θα την έκανα 
πριν τις 30.6.04 και θα προτιμούσα να ήταν έγγραφη γιατί και θα μπορούσα να 
αποδείξω την υποβολή της αλλά και την ταυτόχρονη δήλωση ότι αποδέχεται την 
αύξηση του ελαχίστου εγγυόμενου. Δεν είναι όμως υποχρεωτικός ο τύπος από τη 
σύμβαση του εγγράφου, λέει ότι δικαιούται να ζητήσει η αφετέρου συμβαλλόμενη 
και δεν διευκρινίζει έγγραφα ή προφορικά. 

Τσιαμήτρου: Αναφέρθηκε το όνομά μου ότι δηλ. πήρα τηλ. στον πρόεδρο 
επιτροπής αμμοληψίας. Όταν πήρα τηλ. είχα δύο καταγγελίες από τον κ. Μπαλή με 
κοινοποίηση προς τον Δήμο και ήμουν υποχρεωμένη να ρωτήσω τι ακριβώς 
συμβαίνει. Μου είπε ότι δεν είναι υποχρεωμένοι να πάρουν την άδεια του Δήμου κι 
εκεί έληξε το θέμα. 

Γαβρίδης: Μετά από τόσες ερωτήσεις ευτυχώς έχω καλυφθεί και λέω ευτυχώς 
γιατί σήμερα ο Δήμαρχος ανεβάζει πολύ τους τόνους και δεν έχει υπομονή. Να πω 
μόνο ότι δεν σπάμε πλάκα εδώ πέρα αλλά είναι ορισμένοι που δεν καταλαβαίνουν 
πολλά πράγματα τα οποία πρέπει να γίνουν πιο διευκρινιστικά. Δεν έχει μόνον ο 
Δήμαρχος το μονοπώλιο ότι πρέπει να εξασφαλίσει τα συμφέροντα του Δήμου αλλά 
κι εμείς το ίδιο όπως πρέπει να προστατεύουμε και τους πολίτες. 

Ορφανίδης: Δημιουργεί νομικό πρόβλημα αν υποστηρίξουμε ότι έκαναν την 
αίτησή τους πέρα του εξαμήνου για να συνεχίσει να λειτουργεί αυτή η Κοινοπραξία; 
Επειδή έχω και οικολογικές ευαισθησίες μπορεί να μας απαντήσει κάποιος πόσα 
χρόνια ζωής έχει αυτό το ποτάμι όσον αφορά τη δυνατότητα να παίρνουμε; Μιλάμε 
για συμφέροντα αλλά δεν μιλάμε για το τι αντίκτυπο έχει το γενικότερο αυτό 
συμφέρον στην οικονομική αγορά της Βέροιας. Ενας πενταπλασιασμός ενός τρίτου 
που θα κάνει προσφορά και θα πάρει, απ΄ ότι φαίνεται την αμμοληψία, τι αντίκτυπο 
θα έχει στην αγορά και στους επαγγελματίες της Βέροιας και του νομού γενικότερα; 

Παπαστεργίου: Απ΄ ότι φαίνεται επειδή αυτή η υπόθεση έχει οικονομικό 
ενδιαφέρον δεν θα γλιτώσουμε τις προσφυγές είτε από τη Σκυρόδεμα είτε 
οποιοσδήποτε τρίτος που έχει έννομο συμφέρον να μπει στη διαδικασία. Ότι δηλ. 
κακώς παρατείναμε ενώ είχε λήξει η σύμβαση. 

Παπαδόπουλος: Όπως όλοι ξέρουμε δίπλα στο αμμορυχείο κατασκευάζεται 
ένα φράγμα που καλώς εχόντων των πραγμάτων το επόμενο έτος θα είναι 
τελειωμένο, απ΄ ότι ξέρω η μελέτη του προβλέπει χώρους αναψυχής και ανάπλασης 



όλης της γύρω περιοχής και πολύ φοβάμαι ότι δεν θα έχουμε μεγάλη ευχέρεια να 
κάνουμε απολήψεις υλικών σ΄ αυτή τη ζώνη και κάποια στιγμή για λόγους 
οικολογικούς θα σταματήσει η εκμετάλλευση της κοίτης. Αν ανέβει η τιμή των 
πρώτων υλών φυσικά θα έχει αντίκτυπο στην αγορά της Βέροιας γιατί είναι γνωστό 
πως η Ημαθία με τα υλικά που έχει από τον Αλιάκμονα έχει το πιο φτηνό σκυρόδεμα 
πανελλαδικά. 

Βαλσαμίδης: Αν οι δηλώσεις μας για τη συνέχιση της δεύτερης επταετίας δεν 
είχαν συμβεί πριν από τη λήξη δεν θα ήμασταν απόψε εδώ. Η ουσία είναι ότι είχε 
γίνει η δήλωση και γι’ αυτό είμαστε κι εδώ. 

Πρόεδρος: Τοποθετήσεις. 
Σιδηρόπουλος: Επειδή το θέμα είναι πολύ μεγάλο, σοβαρό κι ενδιαφέρον 

έκανα έντονες προσπάθειες, ακούγοντας τους νομικούς συμβούλους, να καταλάβω 
πού ακριβώς είναι αλήθεια ώστε να μπορέσω να αποφασίσω σωστά. Χωρίς να θέλω 
να υποτιμήσω τη νομική προσωπικότητα του κ. Βαλσαμίδη δεν διστάζω να πω ότι οι 
νομικοί σύμβουλοι του Δήμου μας με την απλότητα των επιχειρημάτων, των θέσεων 
και αναλύσεών τους με έπεισαν ότι θα πρέπει να διακοπεί η σύμβαση με την 
επιχείρηση Σκυρόδεμα.  

Επειδή τα οικονομικά συμφέροντα του Δήμου είναι πολύ μεγάλα θέλω να 
πιστεύω ότι δύσκολα θα βρεθεί δημ. σύμβουλος που θα αρνηθεί την διακοπή της 
συνεργασίας που εγώ προσωπικά θα την ψηφίσω ανεπιφύλακτα. 

Τσιαμήτρου: Πέρα από το νομικό πλαίσιο, κατά την άποψή μου δύο είναι τα 
κριτήρια που πρέπει να εξετάσουμε. Το ένα είναι το οικονομικό, δηλ. αν συμφέρει 
στον Δήμο οικονομικά η συνέχιση της εκμετάλλευσης όπως προβλέπεται σήμερα από 
το καταστατικό της Κοινοπραξίας. Το δεύτερο είναι οι επιπτώσεις στο περιβάλλον 
και η αποκατάσταση αυτών σύμφωνα με τις περιβαλλοντικές μελέτες. Μετά από 
μελέτη του φακέλου και διάφορες καταγγελίες π.χ. των οικολόγων, του κ. Μπαλή, 
έγγραφο από τη Δ/νση Τεχν. Υπηρεσιών μετά από καταγγελίες κατοίκων της 
περιοχής, διαπίστωσα ότι η τιμή των 130 δρχ. ανά κ.μ. για την εξόρυξη μπαζοχαλίκου 
και 220 δρχ. ανά κ.μ. αμμοχαλίκου, θεωρείται πολύ μικρή και τότε που δόθηκε αν 
πάρουμε υπόψη μας ότι η προσφερθείσα τιμή στον πρώτο μειοδοτικό διαγωνισμό 
στις 3.1.97 ήταν 701 δρχ. ανά κ.μ. και πολύ περισσότερο βέβαια σήμερα. Δεν έχει 
διατεθεί από τη συμβαλλόμενη ο προβλεπόμενος μηχανικός εξοπλισμός για την 
διαλογή και επεξεργασία των απολλιπτομένων υλικών στο χώρο της αμμοληψίας με 
αποτέλεσμα την απώλεια για την Κοινοπραξία τεραστίων εσόδων. Να σημειωθεί ότι 
μεγάλες ποσότητες μπαζοχαλίκου εξέρχονται από το χώρο με μικρή τιμή και η 
επεξεργασία τους γίνεται σε άλλο χώρο της εταιρείας Σκυρόδεμα Βεροίας. Αυτό 
βέβαια είχε αποφασιστεί με απόφαση δημ. συμβουλίου της προηγούμενης Δημ. 
Αρχής. Καταντήσαμε σαν Δήμος, μετά το έργο της ΔΕΗ που γίνεται, να πληρώνουμε 
2 ευρώ μόνο για εξόρυξη και φόρτωση αμμοχαλίκου για έργα που χρειάζεται ο 
Δήμος. Ο κ. Αράβας μας διέθετε το αμμοχάλικο μαζί και προμήθεια και εξόρυξη και 
φόρτωση με λιγότερο από 2 ευρώ. Δεν πιστεύω ότι με την αύξηση αυτής της τιμής θα 
προκύψει και αύξηση της προμήθειας που θα γίνεται στους καταναλωτές διότι αυτό 
εξαρτάται κι από το κέρδος που έχει. Ο καθορισμός των ποσοστών συμμετοχής 
Δήμου Βεροίας και Σκυροδέματος στην Κοινοπραξία που ήταν 25% και 75% 
αντίστοιχα, καθορίστηκε αυθαίρετα από την αρμόδια Επιτροπή. Μία σειρά άλλων 
παραλείψεων που έγιναν κατά τη διενέργεια του διαγωνισμού, αποδεικνύουν την 
οικονομική ζημία που είχε ο Δήμος. Οι γραπτές προσφορές που έχουμε από άλλες 
ενδιαφερόμενες εταιρείες αγγίζουν το τριπλάσιο και τετραπλάσιο της τιμής των 130 
δρχ. ανά κ.μ. Μετά από κάθε ολοκλήρωση αμμοληψίας σε συγκεκριμένα και 
εγκεκριμένα χρονικά διαστήματα όπως εγκρίθηκαν από τη Νομαρχία, έπρεπε να 



αποκαθίσταται το περιβάλλον και οι ζημίες που προκλήθηκαν από την αλόγιστη 
αμμοληψία κάτι που δεν δείχνει να έγινε μέχρι τώρα.  

Μετά απ΄ αυτά θεωρώ σκόπιμο να μη δοθεί παράταση στη διάρκεια 
λειτουργίας της Κοινοπραξίας και να δημοπρατηθεί εκ νέου η αμμοληψία για να 
πετύχουμε καλύτερους όρους για τον Δήμο. 

Κρομμύδας: Ο κ. Παπαδόπουλος παραδέχθηκε ότι 90.000 κυβικά έβγαζε τον 
μήνα κι αναφέρθηκε ότι στη Βεργίνα πουλάει φτηνά το μπαζοχάλικο. Η Μελίκη όμως 
παίρνει 22 εκατ. δρχ. το χρόνο για 70.000 κυβικά. Ο κ. Παπαδόπουλος παίρνει μ΄ 
αυτά που πουλάει παίρνει 1.200 εκατ. Τελικά ποιο είναι πιο φτηνό της Βεργίνας ή του 
Δήμου μας; Οσο για το όνομα του κ. Μπαλή που αναφέρθηκε εδώ είναι λυπηρό γιατί 
στη Ραχιά που ήταν επί χρόνια πλήρωσε το λατομείο σε χρυσάφι στους Ραχιώτες, σε 
έργα που δεν πληρώνονταν. Αφού ο κ. Παπαδόπουλος παραδέχθηκε ότι κάτω από 
απειλές έβγαλε έξω τον διανοθάλαμο θα πει ότι δεν στηριζόταν νομικά πως το 7+7 
ήταν νόμιμο. 

Ουσουλτζόγλου: Ειπώθηκε ότι λύεται αυτή η σύμβαση και θα δημοπρατηθεί 
για ένα – δύο χρόνια. Εκτός ότι θα εκκρεμούν δικαστικές διαδικασίες, ποιόν 
συμφέρει να μπει για τέτοιο χρονικό διάστημα. Και μετά λέει ο κ. Δήμαρχος θα 
ιδρύσει δημοτική επιχείρηση, παρόλο που ο Δήμος είναι διογκωμένος και οι δημ. 
επιχειρήσεις πρέπει να κλείσουν γιατί είναι πάρα πολλές. Εγώ δεν έβγαλα άκρη αλλά 
δεν θα σταθώ περισσότερο σ΄ αυτό. Δεν θα μπει συνειδητά στη νομική διαδικασία 
γιατί το θέμα είναι 99% νομικό και 1% πολιτικό. Ο δικηγόρος κ. Παπαστεργίου είπε 
ότι μετατράπηκε το δημ. συμβούλιο σε Αρειο Πάγο, δεν γέλασα αλλά είναι για γέλια 
κε Δήμαρχε. Τι δουλειά έχουμε εδώ να λύνουμε νομικά προβλήματα τέτοιου τύπου; 
Εχετε τη γνώμη των δύο νομικών σας συμβούλων οπότε μπορείτε ξεκάθαρα να 
προχωρήσετε. Γιατί πρέπει να κρυφτείτε πίσω από το δάχτυλό σας και πίσω από μας; 
Εσείς μπορούσατε να υλοποιήσετε το πρόγραμμά σας δηλ. να κάνετε δημ. 
επιχείρηση, να εκμεταλλευτείτε τα υλικά του Αλιάκμονα, μπορούσατε να το δώσετε 
σε δημοπρασία και να πάρετε τριπλάσια χρήματα αλλά αποφασίστε τελικά τι θέλετε 
να κάνετε. Δεν θα μπω στην ουσία του θέματος, δεν θα με βάλετε με το ζόρι να 
συζητήσω νομικά πράγματα και δεν έχω καμία αρμοδιότητα.  

Θεωρώ ότι το δημ. συμβούλιο είναι αναρμόδιο, πάρτε την ευθύνη και ζητώ 
για άλλη μία φορά αυτό που είπα στην αρχή. 

Γ. Μιχαηλίδης: Ειλικρινά κε Δήμαρχε αναγκάζομαι να συμφωνήσω με την κα 
Ουσουλτζόγλου διότι για να μπορέσει κάποιος να παρακολουθήσει τη σημερινή 
συνεδρίαση και να εκφράσει γνώμη θα πρέπει να έχει βαθύτατες γνώσεις νομικής. 
Ακόμη όμως κι αν δεχθώ ότι σ΄ αυτή τη σύμβαση παίζει καθοριστικό ρόλο η γνώμη 
του δημ. συμβουλίου θα πρέπει να μπω στη λογική να πω ποια από τις δύο πλευρές μ΄ 
έπεισε και θα μπορούσα να πω ότι όλοι με πείθουν γιατί δεν ξέρω νομικά. Ο κ. 
Παπαστεργίου είπε στην τελευταία του κουβέντα ότι αν το δημ. συμβούλιο πει ότι 
παρατείνεται η λειτουργία της Κοινοπραξίας κάποιος τρίτος που θεωρεί ότι έχει 
διαφυγόντα κέρδη θα προσβάλει αυτή την απόφαση. Από την άλλη αν το δημ. 
συμβούλιο πει ότι δεν πληρούνται όλοι οι όροι της σύμβασης και παύει να λειτουργεί 
η Κοινοπραξία τότε η άλλη πτέρυγα θα προσβάλει την απόφαση. Αρα σε κάθε 
περίπτωση η απόφασή μας θα οδηγηθεί στα δικαστήρια. Γνωρίζω όμως ότι αν τυχόν 
ήθελα να χτίσω ένα σπίτι θα έπρεπε να μου δώσει άδεια ο Δήμος κι αν το έχτιζα 
νωρίτερα θα ήταν αυθαίρετο. Γι’ αυτό και ρώτησα τον νομικό σύμβουλο αν 
κατέβαλαν όλο το ποσό για το ΄98 ή μόνο από τον Φεβρουάριο και μετά κι αν την 
άδεια την έπαιρναν 31.12.98 θα πλήρωναν καθόλου χρήματα. Εγώ δυσκολεύομαι να 
πω ότι έχει δίκιο η μία ή η άλλη πλευρά. Γι’ αυτό συντάσσομαι με τη θέση της κας 
Ουσουλτζόγλου. 



Α. Παπαστεργίου: Εχω την αίσθηση ότι η παρουσία μας εδώ έχει έναν και 
μόνο στόχο. Να εξυπηρετήσει τα συμφέροντα των δημοτών μας, τα συμφέροντα του 
Δήμου γενικότερα, μέσα όμως από πολιτικές αποφάσεις, μέσα από αναπτυξιακές 
πρωτοβουλίες που θα οδηγήσουν αυτή την πόλη σε καλύτερο επίπεδο. Ο τρόπος με 
τον οποίο γίνεται σήμερα  η συζήτηση νομίζω είναι ενδεικτικός. Η παρουσία για 
πρώτη φορά και των δύο νομικών συμβούλων του Δήμου δείχνει καθαρά ότι 
καλούμαστε σήμερα να πάρουμε μία νομική απόφαση και άποψή μου είναι ότι δεν 
πρέπει να την πάρουμε. Ο κ. Δήμαρχος έχει την τοποθέτηση των νομικών συμβούλων 
κι επομένως τη δυνατότητα να ξεκαθαρίσει το θέμα νομικά κι αν χρειασθεί να 
πάρουμε μία πολιτική απόφαση να φέρει το θέμα μετά από το νομικό ξεκαθάρισμα. 

Κ. Μιχαηλίδης: Αυτό το θέμα μ΄ ενδιαφέρει άμεσα είτε είναι αυτή η εταιρεία 
είτε η επόμενη που θα έρθει διότι το Δ.Δ. Αμμου επηρεάζεται πολύ. Τα αυτοκίνητα 
περνούν μέσα από τον οικισμό, μέσα από τα αγροκτήματα και είτε χαλούν τους 
δρόμους, είτε επηρεάζουν την παραγωγή και είτε έχουν διάφορα προβλήματα ως προς 
τους κατοίκους. Βέβαια μ΄ ενδιαφέρει η καλή σχέση με την εταιρεία που θα αναλάβει 
και θέλω να δηλώσω πως όποια εταιρεία αναλάβει να δεσμευτεί για τις ανησυχίες 
των κατοίκων ως προς τα προβλήματα που θα προξενηθούν με την μεταφορά αυτών 
των μηχανημάτων. 

Δελαβερίδης: Σήμερα μου θυμίζει λίγο δικαστήριο και δε νομίζω πως σε 
νομικά θέματα θα πρέπει πάντα να εμπλέκεται το Δημ. Συμβούλιο. Πιστεύω ότι είναι 
αναρμόδιο το δημ. συμβούλιο, υπάρχουν πραγματικά περιστατικά, υπάρχει η νομική 
κάλυψη του Δήμου και θα μπορούσε να παρατείνει ή όχι τη σύμβαση και όπου 
καταλήξει. Στο νομικό πλαίσιο δεν θα υπεισέλθω καθόλου αφού και οι ίδιοι οι 
νομικοί σύμβουλοι και των δύο πλευρών δεν μπορούν να συνεννοηθούν. Μ΄ έκαναν 
εντύπωση ορισμένα πραγματικά περιστατικά. Ακουσα από την κα αντιδήμαρχο ότι 
υπάρχουν γραπτές προσφορές, μεγαλύτερες τιμές, υπάρχουν καταγγελίες κ.λ.π. Όλα 
αυτά γιατί δεν τα βάλατε μέσα στο θεματολόγιο ώστε να ενημερωθούμε και να δούμε 
ποιοι άλλοι ήταν, πόσο ζητούσαν και πόσο έδωσαν. Από την άλλη πλευρά όμως 
συνεργάζεστε με τον εργολάβο που έχουμε στο αμμορυχείο. Ακουσα πως 
αναγκάστηκε να βγάλει αμμοχάλικο γιατί θα σταματούσε στις 31 του μηνός. Η δική 
άποψη είναι πως έπρεπε η εκτελεστική εξουσία να πάρει την ευθύνη φυσικά αφού 
ρωτήσει τους νομικούς συμβούλους, κάτι που δεν έκανε. Και πάλι θα επαναλάβω ότι 
ο Δήμαρχος φέρνει τέτοια θέματα στο δημ. συμβούλιο και ούτε καν στη Δημαρχιακή 
για να μη φέρει την ευθύνη κάτι που έκανε και σήμερα. Είμαι της άποψης ότι, εφόσον 
είχαμε καλή συνεργασία μέχρι σήμερα, γιατί να μη συνεργαστούμε και περαιτέρω; 
Θεωρώ ότι η λαϊκή ρήση κάλλιο πέντε και στο χέρι παρά δέκα και καρτέρι είναι πολύ 
σωστή και λέει πολλά. Επρεπε λοιπόν η εκτελεστική εξουσία να πάρει την πολιτική 
και νομική ευθύνη κι εμείς να μην εμπλακούμε από τη στιγμή που δεν γνωρίζουμε 
πολλά νομικά πράγματα. 

Koυρουζίδης: Θα παραλληλίσω το σημερινό θέμα που συζητάμε με τα 
ολυμπιακά έργα στην Αθήνα γιατί είναι τόσο μεγάλο οικονομικά. Το θέμα έχει δύο 
όψεις, τη νομική και την πολιτική. Απ΄ ότι γνωρίζετε όλοι έχω προταθεί για 
εισαγγελέας από τον κ. Δήμαρχο αλλά σήμερα έγινα και δικαστής. Αλλά επειδή ούτε 
το ένα ούτε το άλλο είναι του χαρακτήρα μου και είμαι ένας απλός άνθρωπος που 
ασχολείται με τα κοινά, θα κάνω την τοποθέτησή μου.  

Για πρώτη φορά ακούσαμε ότι συμβαίνουν τόσα άσχημα πράγματα σ΄ αυτή τη 
συνεργασία μας με τη συγκεκριμένη εταιρεία και το πολιτικό και ουσιαστικό για μένα 
ερώτημα είναι γιατί δύο χρόνια στην εξουσία δεν έγινε κουβέντα; Δεν ακούσαμε 
τίποτα, όλα πήγαιναν καλά και σήμερα, πριν πάρουμε εμείς την απόφαση, αυτή η 
συγκεκριμένη εταιρεία έκανε τόσα πράγματα, υπάρχουν τόσες καταγγελίες, τόσες 



αυθαιρεσίες και πρέπει να σταματήσουμε. Είναι δυνατόν να πάρουμε απόφαση σε 
τόσο μεγάλο ζήτημα κι όταν οι νομικοί μας λένε ότι υπάρχει κίνδυνος; Το λέω 
δημόσια ότι δεν ήρθα εδώ γιατί έχω αυτές τις γνώσεις και ούτε μπορώ να πάρω αυτή 
την ευθύνη. Δεν είναι εδώ η κολυμβήθρα του Σιλωάμ να ψηφίζουμε εμείς και να 
απαλλάσσεται ο κ. Δήμαρχος. Σαν μέτοχοι δεν έπρεπε να ενεργήσουμε νωρίτερα; Και 
μάλιστα όπως είπε ο κ. Δήμαρχος, την τρίτη μέρα που ανέλαβε τα καθήκοντά του 
υπήρξε προσφορά. Ακούστηκαν απειλές από παρατρεχάμενους παρά τη εξουσία. 
Πολλά θέματα κε Δήμαρχε τα περάσατε έτσι αλλά αυτή η ιστορία θα τραβήξει στα 
δικαστήρια. Σαν Δήμος έχετε ευθύνη γιατί σαν μέτοχος έπρεπε εμπρόθεσμα να 
ενημερώσετε το Δημ. Συμβούλιο γι’ αυτά που είπε η κα αντιδήμαρχος και όχι να 
ερχόμαστε τώρα και να μπαίνουμε σε δίλημμα για τα συμφέροντα του Δήμου. Ποια 
είναι τα συμφέροντα του Δήμου αν χάσουμε στα δικαστήρια και πρέπει να 
πληρώσουμε; Σ΄ ένα άλλο θέμα ενός οικοπέδου στα Παπάκια αυτό το ερώτημα 
βάλατε. Πιστεύω ότι αγωνίζομαι για τα συμφέροντα του Δήμου αλλά έτσι  όπως 
έρχονται τα θέματα, προ τετελεσμένων γεγονότων μην περιμένετε τη δική μου ψήφο 
για να πληρώσω τις δικές σας αμαρτίες. 

Ντόβας: Αυτό που λέει ο κ. Παπαδόπουλος για την διπλάσια τιμή δεν 
ευσταθεί. Κάναμε μία συζήτηση και ήθελα να βολιδοσκοπήσω και να δω τι θέλει να 
προσφέρει. Δεν τον εξαναγκάσαμε να μας δώσει το διπλάσιο, κι εξάλλου δεν είμαι 
υπεύθυνος για να καθορίζω την τιμή. Αν είναι δυνατόν να πάμε αύριο στο ποτάμι για 
να δούμε τι παιχνίδι παίζεται, τι συμφέρει τον Δήμο και τι όχι. 

Ορφανίδης: Εμείς σαν παράταξη και σαν ιδεολογία που θέλουμε να 
πιστεύουμε ότι ακολουθούμε, πρέπει σήμερα να πούμε ότι ιδιωτικοοικονομικές 
κοινοπραξίες δεν πρέπει να δεχόμαστε. Γνωρίζετε οι περισσότεροι ότι είμαστε 
κάθετοι σε τέτοιου είδους συνεργασίες. Είπαν οι δημ. σύμβουλοι ότι το θέμα είναι 
νομικό και πολιτικό. Εγώ θέλω να προσθέσω ότι είναι και θέμα σύγκρουσης 
συμφερόντων και δεν θα καθόμασταν τόσες ώρες εδώ αν δεν υπήρχε αυτός ο 
σημαντικός παράγοντας. Εχουμε μία εταιρεία που για άλλους είναι καλή και για 
άλλους όχι, ότι υπάρχουν καταγγελίες, δεν σεβάστηκε το περιβάλλον κάτι βέβαια που 
δεν θα γίνει από κανέναν γιατί αμμοληψία και οικολογία δεν συμβαδίζουν. Μετά απ΄ 
όλη τη συζήτηση αισθάνομαι ότι ο Δήμος Βέροιας κρατάει μία στάση που δεν είναι 
ειλικρινής σε μία φερέγγυα εταιρεία γιατί κανένας από τους νομικούς συμβούλους 
δεν μας είπε τι είναι τελικά η Κοινοπραξία. Κοινοπραξία είναι μία σύσταση εταιρείας 
η οποία χρησιμοποιείται και λειτουργεί για ένα συγκεκριμένο έργο, την αμμοληψία 
του ποταμού. Εμείς έχουμε το είδος και οι κύριοι έχουν τα χρήματα. Εμείς μόνοι μας 
δεν μπορούμε να το εκμεταλλευτούμε κάτι που κάνουν οι κύριοι κι εμείς έχουμε ένα 
σίγουρο και καθαρό έσοδο προς τον Δήμο μας. Αυτό σημαίνει ότι μία Κοινοπραξία 
για να θέλει να πάει καλά και να λειτουργεί με σωστούς όρους και κανόνες θα πρέπει 
να σέβεται ο ένας τον άλλον. Ο κ. Παπαδόπουλος καθυστέρησε να κάνει την αίτησή 
του, αλλά εμείς σαν Δήμος Βέροιας δεν έπρεπε να σιγουρευτούμε για το αν αυτή η 
επιχείρησή μας θα είχε μέλλον και μετά το τελείωμα; Νομικά πιστεύω ότι θα πάμε 
ούτως ή άλλως στα δικαστήρια και πιστεύω ότι θα χάσουμε. Σήμερα μίλησε πάνω 
από το 60% των δημ. συμβούλων και απέφυγαν οι περισσότεροι να πάρουν θέση 
αλλά τα κάστανα όταν είναι στη φωτιά είναι δύσκολο να τα βγάλεις ενώ όταν είναι 
κρύα τα κάνουμε ό,τι θέλουμε. Επειδή εμείς δεν μασάμε τα λόγια μας και μπορεί να 
κάνουμε και λάθος και να κατηγορηθούμε στο μέλλον, τη θέση μας θα την πούμε 
σήμερα ξεκάθαρα.  

Πρέπει κύριοι εδώ να μη διαφεύγουμε λέγοντας ότι είναι νομικό το θέμα αλλά 
να παίρνουμε συγκεκριμένες θέσεις για τα δύσκολα ζητήματα. Λέμε ότι έχουμε 
έννομο συμφέρον να δώσουμε την εκμετάλλευση της αμμοληψίας σε άλλες εταιρείες 



αλλά μόνο από κουτσομπολιά κατάλαβα ποιες είναι αυτές και βέβαια ρωτάω εγώ σαν 
ιδιώτης τι αρχές έχω όταν κάνω συνεργασία, πέρα από το οικονομικό που είναι ένα 
δεδομένο. Θέλω να έχω καλή συνεργασία μαζί του, θέλω να μη με κλέβει και θέλω 
να είναι καλός στις ανταλλαγές που θα έχουμε. Δεν άκουσα από κανέναν να λέει ότι 
αυτά δεν τα πληροί η συγκεκριμένη εταιρεία. Πόσες φορές κάναμε συμφωνίες με 
ιδιώτες και παρόλο που ήταν καλές οικονομικές προσφορές δεν πήραμε μία και 
μάλιστα βγήκαμε και χρεωμένοι; Είπε ο κ. Δήμαρχος πως ό,τι εισπράξουμε φέτος 
αυτό και θα ισχύει. Είναι ένας ικανοποιητικός παράγοντας αλλά όχι και ο οριστικός. 

Πρότασή μου είναι να συνεχίσει η συνεργασία, όχι γιατί μ΄ αρέσει ο 
Παπαδόπουλος ή η Εργοδομή που είμαι συνεργάτης τους, αλλά πρώτον γιατί θεωρώ 
ότι το παρελθόν συνεργασίας ήταν ικανοποιητικό, οι επόμενες συνεργασίες μας θα 
είναι αβέβαιες και πρέπει σε τακτά χρονικά διαστήματα να γίνεται αποτύπωση 
επιφάνειας και όγκου για να ξέρουμε τι παίρνουν και τι πληρώνουν. 

Πρόεδρος: Δευτερομιλίες. 
Σιδηρόπουλος: Το θέμα καλώς ήρθε στο Δημ. Συμβούλιο που πρέπει να πάρει 

την απόφασή του. Μπορεί να μας κούρασαν οι νομολογίες αλλά δεν είναι η πρώτη 
φορά που συμβαίνει. Θα πρέπει όλο το Δημ. Συμβούλιο να καταλάβει ότι πάνω απ΄ 
όλα προέχει το συμφέρον του Δήμου. Ολοι ακούσαμε ότι τα συμφέροντα δεν είναι 
μόνο μεγάλα για τον Δήμο αλλά και για τους επιχειρηματίες, κάτι που δείχνει ότι θα 
πρέπει να είμαστε πολύ πιο ευαίσθητοι περισσότερο στο θέμα των προσωπικών 
συμφερόντων του Δήμου και λιγότερο των επιχειρηματιών. Το αν θα πάνε στα 
δικαστήρια είναι δικαίωμά τους και δεν πρέπει να λέγεται. Και θα δώσω το στίγμα 
της θέσης μου λέγοντας κάλλιο δεκαπέντε και στο χέρι παρά πέντε ή δέκα. 

Τσιαμήτρου: Οι συνάδελφοι τώρα έμαθαν αυτά που είπα; Δεν διάβασαν το 
καταστατικό που τα αναφέρει όλα αυτά; 

Ουσουλτζόγλου: Πραγματικά δεν κατάλαβα ακόμη ποια ανάγκη υπαγόρευσε 
αυτή τη συζήτηση. Παρακολούθησα τους πάντες με  πολύ προσοχή, ο κ. Ορφανίδης 
είπε και κάποιες αλήθειες, ένα γεγονός είναι σίγουρο ότι θα πάμε στα δικαστήρια, ο 
έλεγχος είναι δικό μας θέμα και ευθύνη. Εμμένω ότι το θέμα είναι νομικό, είμαστε 
αναρμόδιοι και δεν ξέρω γιατί δεν μπορούμε να περιμένουμε να αποφανθούν τα 
δικαστήρια. Να ξεκαθαρίσω ότι δεν έχω πρόβλημα να πάρω μία θέση αλλά μετά από 
εμένα θα αποφανθεί το δικαστήριο και άρα είναι ουτοπία και παράλογο να κάθομαι 
αυτή τη στιγμή και να συζητάω αυτό το θέμα. 

Γ. Μιχαηλίδης: Συμφωνούμε όλοι  ότι το ζήτημα είναι νομικό αλλά πρέπει να 
πάρουμε μία απόφαση. Εχουν ειπωθεί πάρα πολλά αλλά με προβληματίζει κάτι 
ακόμη που δεν ειπώθηκε. Ρωτάω λοιπόν ευθέως όλους, εάν πάμε σε παύση της 
λειτουργίας της Κοινοπραξίας τι θα γίνει με τους εργαζόμενους εκεί; Γιατί ναι μεν 
πρέπει να μας ενδιαφέρουν τα χρήματα που θα πάρει ο Δήμος, αλλά Δήμος δεν 
σημαίνει μόνον είσπραξη αλλά και κοινωνικό πρόσωπο, δουλειά στους δημότες, να 
μπορεί ο δημότης να ζει με κάποια αξιοπρέπεια. Δεν ξέρω, αν πάμε στη διαδικασία 
δημοπράτησης, ο επόμενος που θα έρθει μπορέσει να πει ότι θα προσλάβει αυτούς 
που εργάζονται ήδη και να δουλέψουν γιαυτόν. Μπορεί να μας πει κάποιος πόσοι 
είναι οι εργαζόμενοι σ΄ αυτήν την επιχείρηση; 

Κ. Μιχαηλίδης: Το καλύτερο δικαστήριο είναι η χειρότερη λύση. Ο κ. 
Παπαδόπουλος βλέπω ότι είναι ανοιχτός σε συζήτηση και προσφορά. Εγινε κάποια 
πρόταση από τον Δήμο προς τον κ. Παπαδόπουλο και δεν την αποδέχθηκε; Κι αν 
υπάρχει τρόπος για συμφωνία γιατί να καταφύγουμε στα δικαστήρια; 

Δελαβερίδης: Μιλήσατε κα Τσιαμήτρου για καταγγελίες που σας έκαναν και 
το ίδιο είπε κι ο κ. Δήμαρχος. Εμείς το καταστατικό από πού να το είχαμε; Στις 
31.12.1997 υπογράφηκε η σύμβαση, στις 13.2.1998 πήραν τις αδειοδοτήσεις, είχαμε 



εκπρόσωπο τον πρόεδρο του τοπικού συμβουλίου κι από εκεί και πέρα εμείς να 
ξέρουμε τι; Μέσα στο καταστατικό δεν γράφει ποιος καταγγέλλει και ποιος δίνει 
προσφορά. Αυτά εσείς τα είπατε, τα είχατε και τα αποκρύψατε. Βάλτε τα μέσα στον 
φάκελο για να τα διαβάσουμε και να ξέρουμε τι γίνεται. Εσείς ως αντιδήμαρχος 
ξέρατε ότι προχώρησαν στην περιβαλλοντική μελέτη; Το ξέρατε αφού ως Δήμος 
στείλαμε και εκπρόσωπο, τον κ. Ορφανίδη. Στην αυτοψία που έγινε τον Νοέμβριο 
του 2004 πήγε η Νομ. Αυτοδιοίκηση, η Περιφέρεια Κεντρ. Μακεδονίας, η Δ/νση 
Τεχν. Υπηρεσιών κ.λ.π. Αυτό σημαίνει ότι ως Δήμος στείλαμε ενώ ξέραμε ότι ήταν 
εκπρόθεσμη η αίτησή τους. Κάναμε λοιπόν τα γλυκά μάτια και σ΄ αυτούς και σε 
άλλους. Ετσι όπως τα κάνατε να τα λύσετε μόνοι σας. 

Κουρουζίδης: Την αποκλειστική ευθύνη για το θέμα που συζητάμε σήμερα 
την έχει ο Δήμαρχος, η αντιδήμαρχος και ο εκπρόσωπος του Δήμου στην εταιρεία 
γιατί ως μέτοχοι αυτής της Κοινοπραξίας εμείς σήμερα μαθαίνουμε το τι συνέβη ενώ 
από την αρχή της θητείας αυτής της δημ. αρχής υπήρξαν καταγγελίες, προσφορές και 
γεγονότα όπως ειπώθηκαν. Αν θέλαμε τα συμφέροντα του Δήμου και είχαμε θετική 
άποψη θα έπρεπε εμείς να κινήσουμε τη διαδικασία ώστε να μη σταματήσει αυτή η 
συνεργασία. Αν είχαμε άποψη ότι αυτή η συνεργασία δεν είναι σωστή θα έπρεπε να 
είχε ενημερωθεί το Σώμα. Το τι συμβαίνει εδώ είναι πρωτόγνωρο στα πολιτικά 
δρώμενα. Ακούστηκε από τον Δήμαρχο ότι δεν έχουν οριστεί τα διοικητικά όρια και 
δεν γνωρίζει ποια περιοχή είναι. Δεν ξέρετε σε ποιες περιοχές είστε Δήμαρχος; Όταν 
βρισκόμαστε σε δυσκολία δεν ξέρουμε ποια είναι η Βέροια, δεν γνωρίζουμε και 
πάρτε απόφαση. Δεν μπορείτε να λέτε κυρία Τσιαμήτρου ότι εμείς δεν γνωρίζουμε. 
Δεν φταίει το προηγούμενο δημ. συμβούλιο ή ο Χασιώτης αλλά εσείς που δεν ξέρετε 
να διοικείτε και πρώτα απ΄ όλα ο κ. Δήμαρχος. 

Ορφανίδης: Επειδή δεν μ΄ αρέσει να φαντάζομαι κάποια πράγματα θα 
προκαλούσα τον Δήμαρχο να μας πει ποιες είναι οι προσφορές και από ποιους. Να 
στηρίξω την άποψή μου που είναι δεδομένη και πιστεύω να την καταλάβατε δηλ. 
συνέχιση της συνεργασίας με ανανεωμένους  όρους. Ο νομικός μας σύμβουλος  όταν 
έγινε συγκεκριμένη ερώτηση είπε ότι δεν αναγράφεται πουθενά ότι πρέπει να είναι 
γραπτή η αίτηση. Λέω λοιπόν ότι αυτοί οι άνθρωποι ξεκίνησαν να κάνουν 
περιβαλλοντικούς όρους με δικά τους έξοδα, έχουν ενημερώσει όλους τους φορείς να 
παραβρεθούν, ξεκίνησαν τη διαδικασία, συζητάνε ότι πάνε καλά και συνεχίζουν τη 
συνεργασία και πώς μεταφράζετε ότι δεν είχαν ενδιαφέρον να συνεχίσουν τη 
συνεργασία τους με τον Δήμο και με ποια βάση λέτε ότι καθυστέρησαν; 

Φ. Παπαδόπουλος: Εχω στα χέρια μου, όπως και πολλοί από εσάς, την 
έγκριση περιβαλλοντικών όρων που έχουμε πάρει για την εν λόγω αμμοληψία με 
ημερομηνία 10 Νοεμβρίου 2004. Εάν υπήρχε περιβαλλοντική παράβαση θα παίρναμε 
την εν λόγω έγκριση; Είπε η κυρία Τσιαμήτρου ότι προσφέραμε το μπαζοχάλικο στο 
Δήμο με 2 ευρώ. Δηλώνω στο Σώμα ότι αύριο το πρωί θα έχω στο γραφείο της την 
προσφορά της Κοινοπραξίας που ήταν 0,90 ευρώ. Δεν μπορώ να σας απαντήσω γιατί 
ο Δήμος αγόραζε από άλλους το μπαζοχάλικο με περισσότερα χρήματα. Ο κ. Ντόβας 
είπε ότι απλά βολιδοσκόπησε μία κουβέντα που κάναμε αλλά θέλω να δηλώσω ότι 
δύο φορές στο γραφείο μου δώσαμε τα χέρια και συμφωνήσαμε σ΄ αυτά που 
ανέφερα. Το Σκυρόδεμα Βέροιας απασχολεί 37 άτομα και 8 άτομα στην 
Κοινοπραξία. Πολλά άτομα του Σκυροδέματος είναι σε συνάφεια με το ποτάμι. 

Βαλσαμίδης: Εγώ είμαι του παραδείγματος της αναβλητικής αιρέσεως του κ. 
Μακρυγιάννη. Σου τάζω κάτι και θα το πάρεις αν συμβεί το τάδε. Αυτό συνέβη, μας 
τάχθηκε προίκα το αμμοχάλικο και μέχρις ότου μας δοθεί η άδεια είναι ο νεκρός 
χρόνος. Επίτομη εργασία κατατέθηκε στις 30.1.2004 για τη συνεργασία μας στο 
μέλλον με τις δηλώσεις που θέλει το άρθρο 4. Είναι δεδομένη η εκδήλωση του 



ενδιαφέροντος και η συντέλεση επομένως της άσκησης του μονομερούς δικαιώματος 
που είχε η Εργοδομή για να παίρνει ο Δήμος τέτοια εγγύηση  που δεν είδε ποτέ 
κανείς. 

Πρόεδρος: Τριτολογίες. 
Σιδηρόπουλος: Παγκοσμίως είναι γνωστό πως οι καθαρές και έντιμες 

διαδικασίες, οι πλειοδοτικές, είναι οι πλέον δημοκρατικές κι αυτές που αποφέρουν τα 
περισσότερα οφέλη και κέρδη σ΄ αυτόν που κάνει τις διαδικασίες. Δεν μπορώ να 
καταλάβω γιατί κάποιοι συνάδελφοι θέλουν να μας πείσουν ότι αυτή η μεθοδολογία 
είναι η χειρότερη. 

Ουσουλτζόγλου: Νομίζω ότι ήμουν απολύτως σαφής κε Πρόεδρε, αρκεί να 
καταγράψατε την πρότασή μου. 

Ορφανίδης: Εκλαμβάνω ότι η τοποθέτηση του κ. Σιδηρόπουλου ήταν για 
μένα. Τα συμφέροντα κε Σιδηρόπουλε δεν είναι το παν αλλά είναι και οι αρχές κι 
όταν έχεις αρχές πολλές φορές χάνεις κιόλας. 

Δήμαρχος: Λέχθηκαν όλα από νομικούς και μη. Μου είναι πολύ δύσκολο στο 
δεύτερο έτος της θητείας μας να αναγκάζομαι να πω πράγματα σε παλιούς 
συναδέλφους δημ. συμβούλους και να επεξηγώ τα αυτονόητα αλλά και σε νέους γιατί 
ήδη συμπλήρωσαν δύο χρόνια και θα έπρεπε να έχουν καταλάβει τα βασικά 
πράγματα λειτουργίας του Δήμου. Θα πρέπει να μάθουν όσοι ακόμη δεν έμαθαν ότι 
τον Δήμο τον διοικούν τρία όργανα, το Δημ. Συμβούλιο, η Δημαρχιακή Επιτροπή και 
ο Δήμαρχος που έχουν διακριτές αρμοδιότητες και λειτουργίες.  

Μία από τις αρμοδιότητες του δημ. συμβουλίου είναι να συστήνει δημοτικές 
επιχειρήσεις κάτι που είναι κι αυτή η Κοινοπραξία. Συστάθηκε από το κοινοτικό 
συμβούλιο της τέως Κοινότητας Αγ. Βαρβάρας και από τον συνέταιρο Σκυρόδεμα 
Βέροιας. Οποιο  όργανο λοιπόν συστήνει μία επιχείρηση, αυτό παρατείνει τη 
λειτουργία της ή την καταργεί. Γιατί λοιπόν κόπτεστε ορισμένοι και λέτε ότι είναι 
αναρμόδιο το δημ. συμβούλιο να αποφασίσει γιαυτό το θέμα; Μ΄ ένα καταστατικό 
έγινε αυτή η Κοινοπραξία που είχε διάρκεια ζωής εφτά χρόνια και με την αίρεση ότι 
εάν ο δεύτερος συμβαλλόμενος δήλωνε έξι μήνες πριν ότι δέχεται να συνεχίσει για 
άλλα εφτά χρόνια η Κοινότητα έπρεπε να το δεχθεί ήθελε δεν ήθελε και χωρίς καν να 
συζητηθεί. Τέτοια Κοινοπραξία συστάθηκε το 1997 και βέβαια εκεί ήταν η ευθύνη 
της τότε Κοινότητας που δέχθηκε τέτοιους δεσμευτικούς όρους κι αφού έγινε σε 
σύντομο χρονικό διάστημα να προλάβουν τις προθεσμίες που έθετε ο νόμος του 
Καποδίστρια. Γιατί λοιπόν έρχεται αναρμόδια το θέμα στο Δημ. Συμβούλιο και γιατί 
πρέπει να αποφασίσει ο Δήμαρχος αν θα παραταθεί η λειτουργία μιας δημ. 
επιχείρησης όπως είναι η Κοινοπραξία και από ποια διάταξη; Ξέφυγε στην 
Κοινοπραξία και δεν έφερε, όπως η ίδια είχε συντάξει το καταστατικό, έξι μήνες πριν. 
Τα άλλα περί προφορικών δηλώσεων όσοι τα ισχυρίζονται καλύτερα να μην το 
κάνουν γιατί γνωρίζουν πολύ καλύτερα απ΄  όλους οι νομικοί πως όταν πρόκειται για 
νομικές υποθέσεις και μάλιστα με οικονομικά συμφέροντα μεγάλα δεν μπορεί δι΄ 
ευχολογίων ή δια χαιρετισμάτων στους διευθυντές ή αντιδημάρχους του Δήμου, 
αρμόδιους ή αναρμόδιους, ότι θέλουν να συνεχίσουν τη λειτουργία για άλλα 15 
χρόνια. Είναι συγκεκριμένη και ρητή η διάταξη του άρθρου 4 και μόνο δια του 
πρωτοκόλλου του Δήμου αποδεικνύεται ότι έγινε η δήλωση η οποία έγινε 
εκπρόθεσμα. Οτιδήποτε άλλο ισχυρίζεται είναι για την προστασία και μόνο των 
συμφερόντων του συνεταίρου μας. Εδώ όμως δεν είμαστε να προστατεύσουμε τα 
συμφέροντα των συνεταίρων μας αλλά των συμπολιτών μας και όλες οι προσφορές 
ήταν μέσα στον φάκελο του δημ. συμβουλίου που βέβαια δεν έχει καμία σημασία.  

Η πρώτη προσφορά έγινε στις 3.1.2003 από τον κ. Αράβα Ιωάννη που 
προσφέρει για το 2003 και 2004 340 δρχ. για ένα κ.μ. και για ποσότητα 300.000. 



Εμείς, όλο αυτό το διάστημα εφαρμόζαμε το καταστατικό και δεν μας ενδιέφεραν οι 
προσφορές των οποιονδήποτε συμπολιτών ή μη. Η δεύτερη ήταν από τον κ. Τρέβλα 
Δημήτριο που προσφέρει κι αυτός για 300.000 κυβικά κι από 1.1.2003 μέχρι 
31.12.2004 ένα ευρώ. Οι άλλες που ήρθαν πρόσφατα είναι του κ. Μπαλή 
«Ασφαλτοβιομηχανική» που λέει 1,30 και 2 ευρώ για το αμμοχάλικο, της Πυραμίδας 
ΑΤΕ και του Τσιτσιβά – Μπετόν Βεροίας. Αν υποτεθεί ότι εις γνώση μας κάνουμε 
παρανομία και δεχόμαστε την προσφορά του Σκυροδέματος, ποιος δημ. σύμβουλος 
θα κυκλοφορήσει αύριο στη Βέροια, όταν θα βγουν οι άλλοι πέντε και πουν ότι 
έδωσαν 680 δρχ. κι εμείς αφήσαμε με 220 δρχ.; Την πιο καλή κουβέντα την είπε ο κ. 
Ορφανίδης ότι είναι σύγκρουση συμφερόντων και θα λυθούν στα δικαστήρια κάτι 
που γίνεται πάντα όταν δύο συνέταιροι φτάνουν στο να μη μπορούν να συνεχίσουν 
άλλο τον συνεταιρισμό τους. Είπε και ο κ. Βαλσαμίδης πως αν εγγυηθούμε ότι θα 
έχουμε ελάχιστο όριο προ της εκκίνησης τα 40 εκατ. και αυτή την τιμή, σταματάνε 
και συμμετέχουν αύριο στη δημοπρασία. Αν λοιπόν διαλύσουμε ειρηνικά αυτή την 
Κοινοπραξία και μη χάνοντας καιρό, μια και η άδεια αμμοληψίας έληξε στις 16.11., 
προχωράμε.  

Αυτό δεν το είπε ο κ. Παπαδόπουλος αλλά έμμεσα προσπάθησε να απειλήσει 
και να εκβιάσει την ψήφο των δημ. συμβούλων ότι θα προσφύγουν στα δικαστήρια 
για διαφυγόντα κέρδη. Για ποια διαφυγόντα κέρδη μιλάτε κε Παπαδόπουλε αφού 
16.11 είχε λήξει η άδεια αμμοληψίας και άρα δεν μπορούσατε να δουλέψετε. Και 
βέβαια αν έγινε αυτό το τηλεφώνημα από την κυρία αντιδήμαρχο καλώς έγινε γιατί 
υπήρχαν οι καταγγελίες και πώς θα έπαιρνε την ευθύνη η κυρία Τσιαμήτρου ή ο 
Δήμαρχος να προχωρήσει ο κ. Πολιανίδης και να δώσει την άδεια αφού δεν είχε  
έρθει το θέμα στο δημ. συμβούλιο; Και στο δημ. συμβούλιο έπρεπε να έρθει αυτή τη 
χρονική στιγμή και σε καμία  άλλη προγενέστερη. Όπως εσείς κ. Παπαδόπουλε 
θέλετε να προστατέψετε τα συμφέροντά σας έτσι κι ο Δήμος έπρεπε να προστατέψει 
τα δικά του. Από τη συνεργασία μας είμαι ευχαριστημένος, ανεξάρτητα από τα άλλα 
που βγάλατε έξω και είπατε ότι θα τα κυβίσουμε και θα τα πληρώσετε. Δεν περίμενα 
ποτέ να πείτε ότι σας εκβίασε ο πρόεδρος του Δ.Δ. Αγ. Βαρβάρας ή άλλοι 
παρατρεχάμενοι γύρω από την εξουσία. Ούτε κανένας σας εκβίασε, ούτε όταν 
βγάζατε έξω από το ποτάμι το αμμοχάλικο σας απείλησε κανείς.  

Σύμφωνα με το άρθρο 4 του κανονισμού του ιδρυτικού της Κοινοπραξίας κ. 
Πρόεδρε, όφειλε η επιχείρηση Σκυρόδεμα Βέροιας να κάνει τη μονομερή δήλωσή 
της, δεν την έκανε εμπρόθεσμα και εισηγούμαι τη μη παράταση της  λειτουργίας και 
θα χαρώ να τους δω στη δημοπρασία που θ΄ ακολουθήσει και θα συμβούλευα τον κ. 
Παπαδόπουλο να μην τρέξει στα δικαστήρια γιατί μόνον μπελάδες σ΄ αυτούς θα 
δημιουργηθούν και όχι σ΄ εμάς που είμαστε αιρετοί και δεν μπορεί κανένας να μας 
κατηγορήσει. Κι αν πάμε στα δικαστήρια κ. Παπαδόπουλε τότε θα βάλουμε και 
ορκωτούς λογιστές για να δούμε τι γινόταν όλα αυτά τα 7 χρόνια στην επιχείρηση. 

Κουρουζίδης: Διαδικαστικά. Εγγραφα που δεν υπάρχουν στον φάκελο δεν 
πρέπει να λέγεται ότι  ήταν μέσα και μετά το αναιρούμε. Ετσι γίνεται στην 
εξεταστική της Βουλής που δίνουν τελευταία στιγμή τα έγγραφα και τέτοια λογική 
δεν πρέπει να την αφήνετε να λειτουργεί εδώ μέσα. 

Πρόεδρος: Το θέμα που συζητάμε σήμερα κε Κουρουζίδη είναι η παράταση ή 
μη της διάρκειας λειτουργίας της συγκεκριμένης Κοινοπραξίας που έχουμε συστήσει 
με το Σκυρόδεμα. Όλα τα άλλα που ακούστηκαν έχουν σχέση με το θέμα, δεν ήταν 
υποχρεωτικό να ήταν μέσα στο φάκελο αυτές οι προσφορές, πλην όμως ο κ. 
Δήμαρχος τις ανέγνωσε και ακούστηκαν γιατί παίζουν ρόλο στη λήψη μιας απόφασης 
γιατί και τα νούμερα έχουν την αξία τους και το θέμα είναι τεράστιων συμφερόντων. 
Εχουμε τρεις προτάσεις. Η πρόταση της κας Ουσουλτζόγλου που την υποστήριξαν κι 



άλλοι συνάδελφοι ότι δηλ. είμαστε αναρμόδιο ως δημ. συμβούλιο, η πρόταση του κ. 
Ορφανίδη για παράταση, η πρόταση του κ. Κουρουζίδη ότι  και η πρόταση του κ. 
Δημάρχου για μη παράταση της διάρκειας λειτουργίας. 

Κουρουζίδης: Προτείνω ονομαστική ψηφοφορία και σε κάθε πρόταση να 
ψηφίσουμε αλλά να μην υπάρχουν διπλοψηφίες.  

Πρόεδρος: Δεκτό το αίτημά σας κε Κουρουζίδη. 
Ουσουλτζόγλου: Διαμορφώνω την πρότασή μου, ως εξής: είναι αναρμόδιο το 

δημ. συμβούλιο, να επιληφθεί ο Δήμαρχος και να προχωρήσει. 
Κουρουζίδης: Αρμόδιος υπεύθυνος και υπόλογος της όλης κατάστασης ο 

Δήμαρχος. 
Πρόεδρος: Αυτή είναι μια άλλη πρόταση κε Κουρουζίδη. 

 
Στη συνέχεια η γραμματέας φώναζε τα ονόματα του συμβούλων και αυτοί 

δήλωναν την παρουσία τους και ποια από τις 4 προτάσεις ψηφίζουν. ΄Ετσι: 
Υπέρ της πρότασης του Δημάρχου ψήφισαν 19 σύμβουλοι: 

Χ. Γεωργιάδης, Α. Γκαμπέσης, Β. Γιαννουλάκης, Σ. Παναγιωτίδης, Ι. Καλαϊτζίδης, 
Ν. Κεχαγιόγλου, Ε. Δημούλα – Πετρίδη, Ε. Γουναράς, Ι. Ακριβόπουλος, Μ. 
Τσιαμήτρου – Καραχατζή, Θ. Σιδηρόπουλος, Χ. Τζήκα – Μπατσαρά, Μ. Σακαλής, Χ. 
Φουρνιάδης, Χ. Ντόβας, Σ. Κρομμύδας, Β. Ρήσσου, Κ. Χιονίδης, Μ. Γαβρίδης. 
 Υπέρ της πρότασης της κας Χ. Ουσουλτζόγλου ψήφισαν 7 σύμβουλοι: 
Χ. Ουσουλτζόγλου – Γεωργιάδου, Δ. Δάσκαλος,  Α. Δελαβερίδης, Γ. Μιχαηλίδης, Α. 
Παπαστεργίου, Α. Τσιάρας, Η. Σοφιανίδης. 
 Υπέρ της πρότασης του κ. Ι. Κουρουζίδη ψήφισε ο σύμβουλος Ι. 
Κουρουζίδης. 
 Υπέρ της πρότασης του κ. Γ. Ορφανίδη ψήφισε ο σύμβουλος Γ. Ορφανίδης. 
 Το Δ.Σ. μετά από διαλογική συζήτηση αφού έλαβε υπόψη: 
1.- Το από  10-12-2004 εισηγητικό σημείωμα του αντιδημάρχου οικονομικών Β. 
Γιαννουλάκη. 
2.- Την από 28-7-2004 δήλωση της εταιρείας «Σκυρόδεμα Βέροιας Α.Β.Ε.». 
3.- Τα άρθρα 4 & 9 (παρ. 1, 3) του καταστατικού της Κ/Ξ Κοινότητας Αγ. Βαρβάρας-
Σκυρόδεμα Βέροιας Α.Β.Ε.. 
4.- Την από 8-12-2004 γνωμοδότηση του νομικού συμβούλου του Δήμου. 
5.- Ότι η παραπάνω δήλωση άσκησης δικαιώματος παράτασης της διάρκειας 
λειτουργίας της παραπάνω Κ/Ξ ασκήθηκε εκπρόθεσμα από την εταιρεία «Σκυρόδεμα 
Βέροιας Α.Β.Ε.». 
6.- Τις προτάσεις και απόψεις του Δημάρχου και των δημ. συμβούλων όπως 
διαμορφώθηκαν κατά τη συζήτηση του θέματος. 
7.- Το αποτέλεσμα της ονομαστικής ψηφοφορίας. 
8.- Τις διατάξεις του άρθρου 106 του Π.Δ. 410/95 (Δ.Κ.Κ.) και του Ν. 2539/97. 
 

Αποφασίζει Κατά Πλειοψηφία 
  

Απορρίπτει την από 28-7-2004 εκπρόθεσμη δήλωση της εταιρείας 
«Σκυρόδεμα Βέροιας Α.Β.Ε.» για παράταση της διάρκειας λειτουργίας της 
Κοινοπραξίας Κοινότητας Αγ. Βαρβάρας-Σκυρόδεμα Βέροιας Α.Β.Ε., που λήγει στις 
31-12-2004, σύμφωνα με το άρθρο (4) του καταστατικού της παραπάνω 
Κοινοπραξίας.  

 
 
 



Η απόφαση έλαβε αύξ. αριθμό  861 / 2004 
.............................................................................................………................................. 
 Αφού εξαντλήθηκαν τα θέματα της ημερήσιας διάταξης λύθηκε η συνεδρίαση 
συντάχθηκε το πρακτικό αυτό και υπογράφηκε ως εξής: 
 
O  ΠΡΟΕΔΡΟΣ  ΤΑ  ΜΕΛΗ   

 Χ. Γεωργιάδης Χ. Ουσουλτζόγλου-Γεωργιάδου 
 Α. Γκαμπέσης Ι. Κουρουζίδης 

 Β. Γιαννουλάκης Μ. Γαβρίδης 
ΙΩΑΝΝΗΣ  ΑΚΡΙΒΟΠΟΥΛΟΣ Σ.  Παναγιωτίδης Δ. Δάσκαλος 

 Ι. Καλαϊτζίδης Α. Δελαβερίδης 
 Ν. Κεχαγιόγλου Γ. Μιχαηλίδης 
 Ε. Δημούλα-Πετρίδη Σ. Μηλιόπουλος 

Ο ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ Μ. Τσαμήτρου-Καραχατζή Α. Παπαστεργίου 
 Θ.  Σιδηρόπουλος Α. Τσιάρας 
 Χ. Τζήκα-Μπατσαρά Η. Σοφιανίδης 

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ  ΓΟΥΝΑΡΑΣ Μ. Σακαλής Γ. Ορφανίδης 
 Χ. Φουρνιάδης   
 Χ. Ντόβας   
 Σ. Κρομμύδας   
 Β. Ρήσσου   
 Κ. Χιονίδης   
     
     
  ΔΗΜΑΡΧΙΑΚΟΙ ΠΑΡΕΔΡΟΙ   
 Κ. Μιχαηλιίδης   
 Π.  Ποταμόπουλος   
     
     

 
Ακριβές απόσπασμα 
Βέροια  10-1-2005 

Ο Δήμαρχος 
 
 
 

ΧΡΗΣΤΟΣ  ΣΚΟΥΜΠΟΠΟΥΛΟΣ 
 


